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 MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖKORMÁNYZAT 

 KÖZGYŰLÉSE 

 

IV-271.165-5/2015. 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

Készült:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének 2015. április 16. 

napján 07 óra 00 perces kezdettel, a Polgármesteri Hivatal Közgyűlési 

Termében tartott nyílt üléséről. 

 

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Badány Lajos, Barta Gábor, Bartha György, Deák-

Bárdos Mihály, Eperjesi Erika, Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, 

Hollósy Endre András, Hubay György, Katona Ferenc, Dr. Kovács László, Kovácsné Budai Mária, 

Molnár Péter, Nagy-Korsa Judit, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr. Nehéz Károly, Novák Józsefné, 

Révész Péter, Soós Attila, Szécsényi Marianna, Szilágyi Szabolcs, Dr. Tompa Sándor képviselők és 

Dr. Kiss János alpolgármester 

 

Távol maradt: Kiss Gábor alpolgármester 

 

Később érkeztek: Fodor Zoltán, Jakab Péter, Pakusza Zoltán és Dr. Simon Gábor képviselők 

 

Tanácskozási joggal jelen van: Pfliegler Péter alpolgármester 

 

Meghívottak: a Polgármesteri Hivatal főosztály- és osztályvezetői, a Miskolc Holding Zrt. és 

tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív 

szerint. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti a megjelent vendégeket, érdeklődőket, a nemzetiségi 

önkormányzatok elnökeit, az elektronikus és az írott sajtó képviselőit, valamint képviselőtársait. 
 

Bejelenti, hogy a Testület 29 tagja közül a jelenléti ív lezárásáig megjelent 25 fő. Megállapítja, hogy 

a Közgyűlés határozatképes, így megnyitja az ülést. 
 

Tanácskozási joggal jelen van Pfliegler Péter alpolgármester úr. 

 

Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a megjelenteket, hogy Dr. Kiss János 

István, a város díszpolgára elhunyt. Kéri, hogy egy perces néma felállással emlékezzenek meg Róla. 

 

A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy tegnap előtt visszavásárolta az 

önkormányzat az Avas Szállót. Ez egy olyan mérföldkő, amely során Miskolc egyik legpatinánsabb 

épülete újra visszakerül a város tulajdonába. 1997-ben a Közgyűlés eladta egy vállalkozónak, aki 

két éven belül jelezte, hogy felújítaná az épületet, de most, 2015-ben látni, hogy ez hová vezetett. 

Örömmel veszi, hogy sikerült visszaszerezni az épületet, amelyről úgy gondolja, hogy ez a város 

közös sikere. 
Az elmúlt hetekben miskolci sportsikerektől volt hangos a magyar sajtó. Előző nap lett ezüstérmes a 

DVTK női kosárlabda csapata és nyerte meg pontveszteség nélkül az NBI B alapszakaszát az 

MVSC vízilabda csapata, akiknek ezúton is gratulál. 

Az az eredmény, amelyet a miskolci hoki csapat tagjai mutattak be a 2014-2015 évadban korábban  

nem fordult elő Miskolc történelmében, mivel miskolci férfi csapat csapatsportágban még nem 



2 

nyert ezelőtt bajnokságot. Ezen felül a hoki csapat megnyerte a magyar kupát és a felvidéki és 

erdélyi csapatokkal bíró MOL Ligát is. Ez a siker egyesek szerint ahhoz mérhető, amikor az A 

csoportos hoki világbajnokságra kijutott a magyar válogatott. A miskolciak úgy gondolják, hogy ez 

számukra még nagyobb siker, mert ez a csapat újabb erősítése volt Miskolc önbecsülésének és az a 

sok szurkoló, aki teltházas meccsek előtt ünnepelte és biztatta a csapatát az elmúlt évadban, az 

lélekben megerősödve tudta a székesfehérvári lezáró meccset ünnepelni. Azt a Székesfehérvárt 

sikerült legyőzniük, akik az EBEL-ben, a legerősebb bajnokságban elődöntős volt az idén és a 

legerősebb csapatával állt fel. A magyar jéghoki miskolci vonatkozása 1978-ban indult, azóta várják 

a sikereket, és az elmúlt években ott voltak annak kapujában és tudták, hogy az előbb-utóbb 

bekövetkezik. Köszöni Egri Istvánnak minden miskolci nevében, hogy szűnni nem akaró tenni 

akarással küzdött és dolgozott azon, hogy a csapat idáig jusson és Majoros Gergelynek, aki olyan 

csapatot állított össze, amelynek tagjai csapatban voltak jobbak a többieknél. Miskolcra is jellemző 

az, hogy csapatban tud gondolkodni és együttműködni. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Érdemi munkájukat a napirend elfogadásával kezdik. 

Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy a meghívóban 2. napirendként szereplő előterjesztést visszavonja. 

Dr. Tompa Sándor önkormányzati képviselő által benyújtott meghívó szerinti 6. napirendi pont 

napirendről történő levételét javasolja. Megkéri Dr. Csiszár Miklós jegyző urat, hogy tegye meg 

törvényességi észrevételét. 

 

Dr. Csiszár Miklós jegyző: Tompa képviselő úr hasonló tartalommal már benyújtott egy 

előterjesztést a márciusi ülésre, amely tartalmi és formai okok miatt törvénysértő volt, amellyel 

kapcsolatban törvényességi észrevételt tett. Az ismételten benyújtott előterjesztése tartalmi okból 

törvénysértő. Ellentétes a 2014. évi CII. törvénnyel, amely a kiskereskedelmi szektorban történő 

vasárnapi munkavégzés tilalmáról szól, illetve a kereskedelemről szóló 2005. évi CLXIV. 

törvénnyel. Ezt a területet egy kormányrendelet is szabályozza. Megállapítható, hogy a Képviselő 

Úr által javasolt témakör az Országgyűlés és a Kormány hatáskörébe tartozik, így a Közgyűlésnek, 

illetve Polgármester Úrnak ezen a területen semmilyen feladata nincs, a döntési javaslatok nem 

tartoznak a Közgyűlés hatáskörébe. Mindezekre tekintettel tartalmi szempontból az előterjesztés 

nem felel meg a törvényesség követelményeinek. Tisztelettel javasolja a Közgyűlésnek, hogy ne 

tartsa azt napirenden. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Jegyző Úrnak a tájékoztatást. 
Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendről történő levételéről. 

 

A Közgyűlés 20 igen, 7 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

az előterjesztést a napirendről levette. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Szintén javasolja a Dr. Tompa Sándor képviselő úr által benyújtott 

meghívó szerinti 7. napirendi pont napirendről történő levételét. Megkéri Dr. Csiszár Miklós jegyző 

urat, hogy tegye meg törvényességi észrevételét. 

 

Dr. Csiszár Miklós jegyző: A témakör nem tartozik a Közgyűlés hatáskörébe. A kórházakról a 

2012. évi XXXVIII. törvény rendelkezik, tekintettel erre a döntési javaslatok nem tartoznak a 

Közgyűlés hatáskörébe, ha azt a testület napirenden tartaná, akkor jogsértést követne el. Tartalmi 

szempontból az előterjesztés nem felel meg a jogszabályoknak, így kéri a Közgyűlést, hogy azt 

vegye le napirendjéről. 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Jegyző Úrnak a tájékoztatást. 
Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendről történő levételéről. 
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A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

az előterjesztést a napirendről levette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A sürgősségi előterjesztések napirendre tűzéséről kell dönteniük. 
 

1. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott 

egyéb szociális ellátások helyi szabályairól szóló 2/2015. (II.10.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 24 igen, 2 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

2. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi 

ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 19 igen, 8 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

3. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a mezőgazdasági művelésre alkalmas földterületek 

használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó új 

önkormányzati rendelet megalkotására és a kapcsolódó döntések 

meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 19 igen, 5 nem szavazattal, 4 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

4. sürgősségi előterjesztés: Javaslat az Önkormányzat és a MIK Zrt. között fennálló 

követelések-kötelezettségek rendezéséről szóló tájékoztató 

elfogadására, a szükséges döntések meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

5. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Salkaházi Sára Miskolc Program folytatásának 

támogatása érdekében használati szerződések módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 2 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc Pass turisztikai kártya beindítására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
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A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

7. sürgősségi előterjesztés: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Kassa 

Város Önkormányzata közötti együttműködési 

keretmegállapodás jóváhagyására és a kapcsolódó döntések 

meghozatalára 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 25 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

8. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci 

Tankerületéhez tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 

véleményezési és egyetértési jog gyakorlására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 23 igen, 2 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a kárpátaljai magyar lakosság támogatására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről. 
 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

sürgősségi indítványt a nyílt ülés napirendjére felvette. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1) 

bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg az Önkormányzat működésével és 

az együttműködésekkel kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1., 3. és 4., valamint a 

sürgősségi 7. napirendeket. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett a 

javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második javaslata, hogy az Önkormányzat vagyon- és 

ingatlangazdálkodásával kapcsolatos napirendeket, azaz a meghívó szerinti 5., a sürgősségi 2., 3., 

4. és 5. napirendeket szintén összevontan, nyílt ülésen tárgyalják. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 

 

A Közgyűlés 19 igen, 8 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett a 

javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Harmadik javaslata, hogy szintén összevontan tárgyalják Miskolc 

humán szolgáltatásaihoz kapcsolódó előterjesztéseket, a sürgősségi 1., 6., 8. és 9. napirendeket, 

majd azt követően zárt ülésre kerüljön sor. 

Kéri, szavazzanak a javaslatról. 
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A Közgyűlés 18 igen, 7 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett a 

javaslatot elfogadta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdezi Képviselőtársait, hogy a napirendet illetően van-e 

javaslatuk, megállapítja, hogy nincs. 

 

Kéri, hogy szavazzanak a napirendi javaslat elfogadásáról, figyelemmel a napirendről levett 

előterjesztésekre, a napirendre tűzött sürgősségi előterjesztésekre, valamint a tárgyalási sorrend 

megállapításáról hozott döntésekre. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 7 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 

az ülés napirendjét – a napirendről levett előterjesztésekre, a 

napirendre felvett sürgősségi előterjesztésekre, valamint az 

elfogadott tárgyalási sorrendre figyelemmel – a meghívóban 

foglaltak szerint állapította meg. 

 

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve) 

 

NYÍLT ÜLÉS: 

 

 

1. Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 37/2014. (XII.19.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

3. Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet Szervezeti és Működési Szabályzatának 

módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

4. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén működő 

nemzetiségi önkormányzatok között Együttműködési Megállapodások megkötésére 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

5. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Egyetem között 

ingatlanhasználati szerződés megkötésére kerékpárút építése kapcsán 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

ZÁRT ÜLÉS: 

 

8. Javaslat Miskolc város kitüntető címeinek és díjainak adományozására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

9. Javaslat bírósági ülnökök megválasztására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 
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10. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

11. Javaslat fellebbezés elbírálására közterület-használati ügyben 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

Sürgősségre felvett napirendek – Nyílt ülésre: 

 

1. Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális ellátások 

helyi szabályairól szóló 2/2015. (II.10.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 
2. Javaslat a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi ingatlangazdálkodási tervének 

jóváhagyására 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

3.  Javaslat a mezőgazdasági művelésre alkalmas földterületek használatba- és haszonbérbe 

adására vonatkozó új önkormányzati rendelet megalkotására és a kapcsolódó döntések 

meghozatalára 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

4.Javaslat az Önkormányzat és a MIK Zrt. között fennálló követelések-kötelezettségek 

rendezéséről szóló tájékoztató elfogadására, a szükséges döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

5. Javaslat a Salkaházi Sára Miskolc Program folytatásának támogatása érdekében használati 

szerződések módosítására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

6. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolc Pass turisztikai kártya beindítására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

7. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Kassa Város Önkormányzata közötti 

együttműködési keretmegállapodás jóváhagyására és a kapcsolódó döntések meghozatalára 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

8. Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására 

Előterjesztő: Kiss Gábor alpolgármester 

 

9. sürgősségi előterjesztés: Javaslat a kárpátaljai magyar lakosság támogatására 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az Önkormányzat működésével és az együttműködésekkel 

kapcsolatos napirendek tárgyalásával kezdik munkájukat. 
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1. napirend: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

3. napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítására 
 

4. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén 

működő nemzetiségi önkormányzatok között Együttműködési Megállapodások 

megkötésére 

 

7. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Kassa Város 

Önkormányzata közötti együttműködési keretmegállapodás 

jóváhagyására és a kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az 1. napirendi ponthoz Badány Lajos képviselő úr 5 módosító 

indítványt nyújtott be. 

Felkéri Pfliegler Péter alpolgármester urat, hogy a Kassa városával történő együttműködési 

keretmegállapodás kapcsán tegye meg szóbeli kiegészítését. 

 

Pfliegler Péter alpolgármester: Kassa városával évszázados jó szomszédságot ápol Miskolc, 1997 

óta hivatalos testvérvárosi kapcsolat áll fenn közöttük. 2012 óta rendelkeznek egy olyan 

együttműködési megállapodással is, amely elsősorban a Kassa Európai Kulturális Főváros kitüntető 

cím alapján kialakítandó közös munkát foglalta csokorba. Jelenleg az EU 2014-2020 időszakára 

vonatkozóan kívánják írásba foglalni az együttműködés kereteit. Ez azért fontos, mert az Unió 

céljai közé tartozik az, hogy két kezdeményezéssel elérjék az új készségek és munkahelyek 

menetrendjének megvalósítását, illetve a szegénység elleni európai platform létrejöttét. Ezen felül 

Magyarország ugyanezen időszakra vonatkozó partnerségi megállapodása is célként tűzi ki az 

ország európai és kisebb térségeire is lebontott társadalmi, gazdasági és környezetvédelmi 

együttműködésének fejlesztését. A jelzettek eléréséhez olyan uniós források megszerzése is reális 

cél lehet, amelyek a nemzeti, regionális és transznacionális forrásokkal együtt a jelen 

megállapodással, valamint az ebben megfogalmazottak teljesítésével könnyebben, valóban határon 

átnyúló együttműködéssel érhetnek el. Mindezek alapján kéri, hogy támogassák azt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester Úr szóbeli kiegészítését. 

Felkéri Kovács László rendészeti vezető urat, hogy a Miskolci Önkormányzati Rendészet SZMSZ 

módosításával kapcsolatban tegye meg szóbeli kiegészítését. 

 

Kovács László rendészeti vezető: Az SZMSZ módosítása azért vált szükségessé, mert a Miskolci 

Önkormányzati Rendészet létszámát növelték. Ennek célja az, hogy minden választókerülethez 

kötötten közterület-felügyelők lássanak el olyan szolgálatot, ahol aktív kapcsolatot tudnak tartani az 

ott élőkkel, intézményekkel, valamint az önkormányzati képviselőkkel. Ezáltal a Miskolci 

Önkormányzati Rendészet meg tudja ismerni azokat a problémákat, amelyek még nem kerültek 

információként a birtokába és hamarabb tudnak azokra reagálni. Igyekeznek a lakossággal történő 

kapcsolattartást bizalmibb, közvetlenebb szintre emelni. A létszámnövekedéssel egyidejűleg 

szükséges volt az Önkormányzati Rendészet struktúráját is átalakítani, mert ezzel belső 

átszervezések is szükségessé váltak. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. 

Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését. 
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Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: az 1. napirendi pontot többségében, a 3. napirendi 

pontot egyhangúlag támogatta. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: a 3. napirendi pontot tárgyalta, és azt 

többségében támogatta. 

 Pénzügyi Bizottság: az 1. napirendi pontot tárgyalta és többségében támogatta. 

A Bizottság Elnöke ellenvéleményt fogalmazott meg és annak kapcsán 5 módosító javaslatot 

nyújtott be, amelyeket a napirend vitája során fog ismertetni. 

A 3. napirendi pontot a bizottság tárgyalta és többségében támogatta. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: az 1. és 4. napirendi pontot 

tárgyalta és többségében támogatta azok elfogadását. 

 Egészségügyi és Szociális Bizottság: az 1. napirendi pontot tárgyalta és azt többségében 

támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. A hozzászólásra jelentkezett 

képviselőtársainak adja meg a szót. 

 

A vitában hozzászólók: 

 

Fodor Zoltán: Az Önkormányzati Rendészet SZMSZ módosítását támogatja, amely azt jelenti, 

hogy minden körzetben lesz két járőr páros és ezen felül a rendőrség is járőrözni fog. Mivel mindig 

ugyanazok az emberek lesznek jelen, ezért bizalom alakul ki a járőrök és a lakosok között, így 

megoszthatják velük a problémáikat. Ez a dolog működött a korábbi városvezetés idejében is, a 

jelenlegi városvezetés szüntette meg azt 2012-ben, de örömmel látja, hogy visszahozzák a 

gyakorlatot. A két járőr páros a rendőrséggel karöltve folyamatosan ellenőrzést fog végezni az adott 

körzetekben. 

A két legfőbb probléma az állattartással és az esti zavargásokkal van. Az állattartással kapcsolatban 

elmondja, hogy a kutyáknak el kell végezniük a szükségleteiket. A kutyatartók és azok között, akik 

nem tartanak kutyát nagy a feszültség, véleménye szerint ezen lehetne javítani. Kérése a Rendészet 

vezetője felé, hogy a járőrök a hajnali órákban is az utcán legyenek, és a kutyatulajdonosokkal 

beszéljenek ez ügyben. Először éljenek figyelmeztetéssel azért, hogy a jó viszony, amelyet 

korábban említett, megmaradjon. 

A másik probléma az, amikor esténként a fiatalok a padokon alkoholt fogyasztanak és zajonganak, 

azonban a járőrök csak a főutcán járnak, nem mennek be a házak közé, és így hiába vesznek fel 

több embert, az nem fog eredményre vezetni. Kérése, hogy hajnali, délutáni és éjszakai ellenőrzések 

is legyenek, és a rendészek menjenek be a házak közé, mert véleménye szerint ezzel végeznének 

hatékony munkát. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A rendszer lényege, hogy rendészet még jobban megismerje a 

lakosság igényeit, és azokat a problémás területeket, amelyeket általánosságban szemlélve nem 

sikerül felfedezni. Lehet, hogy korábban is volt ilyen rendészeti rendszer, azonban akkoriban 35-en 

voltak, jelenleg pedig 160-an vannak. Az, hogy a közterületen elkövetett bűncselekmények száma 

40%-kal esett vissza az elmúlt 4 év alatt, ennek is köszönhető. Egyetért abban Képviselő Úrral, 

hogy az állattartással kapcsolatos problémákkal is foglalkozniuk kell a járőröknek. 

 

Molnár Péter: A Kassa Város Önkormányzatával kötendő megállapodással kapcsolatban elmondja, 

hogy a KDNP és a Fidesz frakció támogatni fogja, mert ők is úgy gondolják, hogy az az évszázados 

kapcsolat, amely Kassát és Miskolcot összeköti, az mindenképpen támogatásra és továbbfejlesztésre 

érdemes. 

Az Önkormányzati Rendészet SZMSZ-ével kapcsolatos előterjesztés kiemelkedő, látják a 

képviselők, hogy visszatérő észrevételek vannak a közbiztonsággal kapcsolatban. 2010 óta 

paradigma váltásra került sor Miskolc Megyei Jogú Város vezetésében, ugyanis Polgármester Úr és 



9 

a mögötte álló Fidesz-KDNP frakciószövetség nem csak szavakban, hanem tettekben is előre akar 

lépni. A korábbi városvezetés sok pénzért egy városőrség nevű fantomszervezetet tartott fent, ahol 

az ott dolgozó emberek tényleges intézkedési jogkörrel nem rendelkeztek. A problémát a 

gyökerénél kell megfogni, ezért döntött úgy a városvezetés, hogy tényleges intézkedésre van 

szükség, ezért hozták létre a Miskolci Önkormányzati Rendészetet és fejlesztik azt évről évre. 

Magyarországon Miskolc az a város, amely messze a legtöbbet költ a közbiztonságra és a 

közrendre. Van még tennivaló, de az elmúlt esztendők konzekvens munkássága már megmutatkozik 

az eredményekben és a statisztikákban azáltal, hogy csökken a bűncselekmények száma. Ezen az 

úton akarnak tovább járni, mert úgy gondolják, hogy a várospolitikájuknak és városfejlesztésüknek 

az egyik fontos alapköve a közrend és közbiztonság megteremtése. Ez egyrészt fontos a miskolciak, 

másrészt a turisták és a befektetők miatt. Az önkormányzati képviselők úgy látják, hogy a körzeti 

rendész munkájára nagy szükség lesz, hiszen ők lesznek azok az emberek, akik a lakossággal 

közvetlenül együttműködve, hatékonyabban tudnak fellépni a közrend fenntartása érdekében. A 

Fidesz-KDNP frakciószövetség támogatja az előterjesztést és köszöni Polgármester Úrnak, hogy 

minderre lehetőséget biztosít, valamint kéri a Közgyűlést, hogy szintén támogassa azt. 

 

Badány Lajos: Az önkormányzati SZMSZ kapcsán kíván felszólalni. Véleménye szerint a 

módosítás azt célozza, hogy az általa vezetett bizottság munkáját formálissá tegyék azáltal, hogy 

sorozatosan megvonnak tőle minden érdemi hatáskört. Nincs tudomása olyan magasabb szintű 

jogszabály módosításáról, amely megtiltaná, hogy a Pénzügyi Bizottság vizsgálja azt, hogy az 

Önkormányzat számlavezető bankja szerződésszerűen teljesít-e, pedig ezt a hatáskört az 

előterjesztés értelmében meg akarják tőlük vonni. Az SZMSZ alapján a bizottság döntési jogkörébe 

tartozik a számlavezető intézet kiválasztása, azonban ha ezt követően nem ellenőrizhető a 

szerződésszerű teljesítés, akkor a Pénzügyi Bizottság semmilyen rálátással és ráhatással nem fog 

bírni az általa jegyzett szerződés megvalósulására, valamint az esedékes újabb pályáztatás 

alkalmával döntését nem tudja majd tényadatokra alapozni. A bizottság elnökeként javasolja az 

SZMSZ vonatkozó pontjának változatlan formában történő hatályban tartását. 

Az előterjesztés további javaslata az, hogy kerüljön hatályon kívülre helyezésre a bizottság 

véleményezési jogköre az Önkormányzat pénzeszközeinek betétként történő elhelyezésére nézve, 

amely komoly aggályokat vet fel a jelenlegi politikai helyzetben. Javasolja a véleményezési jogkör 

változatlanul hagyását. 

További javaslat az előterjesztésben az, hogy ellenőrzési jogkörből véleményezési jogkörre kívánja 

„lebutítani” a költségvetési gazdálkodás szabályszerűségének vizsgálatát. Az ellenőrzési jogkörök 

megvonása csökkenti a bizottság ráhatását ezen meghatározó feladatokra. Javasolja az SZMSZ ezen 

pontjának változatlan módon, a Pénzügyi Bizottság ellenőrzési jogkörében történő hatályban 

tartását. 

A vagyonkezelő szervezetek éves beszámolóinak jóváhagyását a Városgazdálkodási és -

üzemeltetési Bizottság döntési jogkörébe helyezi az előterjesztés. Véleménye szerint átláthatóbb 

lenne, ha a beszámoló jóváhagyása a Közgyűlés által történne, a nyilvánosság előtt lefolytatott 

vitában, amelyhez a Pénzügyi Bizottság véleményét is ki kellene kérni, hiszen a Holding 

gazdálkodása meghatározó jelentőséggel bír az Önkormányzat pénzügyi egyensúlyára nézve. 

Javasolja az éves beszámolók véleményezését mindkét Bizottság részéről, majd azok Közgyűlés 

általi jóváhagyását. 

Utolsó javaslatként a Közgyűlés nyilvánosságára bízná az éves közbeszerzési terv jóváhagyását. 

Ezáltal mind a város közönsége, mind a képviselők összessége első kézből tájékozódhatna a 

közbeszerzések tervezetéről, illetve azok lefolytatásáról. Kérése a Közgyűlés felé, hogy támogassa a 

társadalmi ellenőrzés megtartására vonatkozó módosító indítványait, az átlátható gazdálkodás 

feltételeinek megteremtése, és megőrzése érdekében. 

 

Dr. Kovács László: Az Önkormányzati Rendészet SZMSZ módosításával kapcsolatban kíván 

felszólalni. A frakciószövetség nem csak örömmel veszi azt, hanem az elmúlt két évben 

kezdeményezőként is fellépett. Céljuk, hogy az a folyamat, amely 2010-ben elindult, 2018-2019-re 
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olyan kézzel fogható eredményekhez vezessen, amelyeket az előterjesztés megfogalmaz. Amióta 

létrehozták az Önkormányzati Rendészet intézményét, azóta 42%-kal csökkent a közterületen 

elkövetett bűncselekmények száma. A rendszer azt próbálja megmutatni, hogy a Bűnmegelőzési 

Stratégia kiegészül egy olyan elemmel, amely valóban közel viszi a lakossághoz a közterület-

felügyelőket és megadja a lehetőséget azoknak az embereknek, akik nem mertek a rendőrséghez, 

vagy a polgárőrséghez fordulni arra, hogy egy ismerős álljon a rendelkezésükre állandó jelleggel. 

Egyetért Fodor Képviselő Úrral abban, hogy változó napszakokban legyenek jelen a rendészek. 

Fontos kiemelni azt, hogy a közterület-felügyelők intézkedési jogkörrel rendelkeznek, akik 

különböző képzéseken vesznek majd részt, amelyeknek célja az, hogy a lakosság kiszolgálása első 

kézből megoldottá váljon. Legfontosabb céljuk a rendészeknek az, hogy a lakossággal, a 

képviselővel, a rendészettel, a rendőrséggel és a polgárőr egyesületekkel tartsák a kapcsolatot és 

intézkedési jogkörrel lépjenek fel. 

 

Bartha György: Az Önkormányzati Rendészet SZMSZ módosítással kapcsolatban elmondja, hogy 

egyéni körzetben megválasztott képviselőként támogat minden olyan kezdeményezést, amely a 

lakosság biztonságérzetét növeli. A rendészeket a körzete minden szegletébe el fogja vinni és 

megmutatja nekik, hogy mely részek inkrimináltak. Felhívja a figyelmet arra, hogy ez nem új 

találmány, ebben egyetért Fodor Képviselő Úrral. 2010 előtt is működött ilyen, akkor körülbelül 70 

fő látta el ezeket a feladatokat, jelenleg ez a szám 160. 2010 után ez megszűnt, és most újból 

visszahozzák. Ez nem rossz dolog, mert mindenki javát szolgálja. A választókerületében nagyrészt 

lakótelepek találhatóak, és a kutyák problémája komolyan érinti az ott élőket, sokan keresik meg őt 

ezzel a problémával. 

 

Pakusza Zoltán: A Jobbik, ahogyan eddig is, úgy jelenleg is támogatni fogja a közbiztonság 

javítását. Az eredményeket majd az idő igazolja, jelenleg nem sok pozitívumot látnak belőle. A Dr. 

Kovács László képviselő úr által említett statisztikával kapcsolatban elmondja, hogy 

választókörzetében a Bányamécs és a Vájár utcák lakói elkeseredettek, mert az utóbbi időszakban a 

betörések és lopások száma jelentősen nőtt. Véleménye szerint nem sikerült még megfékezni a 

közbiztonsági problémát Miskolcon. A Diósgyőrben található Holló és Erdész utca lakói szintén 

megkeresték betörésekkel kapcsolatban. A Bányamécs és a Vájár utca lakóinak kérése Polgármester 

Úr és a városvezetés felé, hogy szereltessenek fel közterületet felügyelő kamerát, amelyről szinte 

minden lakó írt alá kérvényt. 

Az Önkormányzati Rendészettel kapcsolatban kérdése, hogy a közösségi rendőrrel közösen fog-e 

zajlani a projekt. A közösségi rendőrnek az a funkciója, hogy kint van a területeken és kapcsolatot 

tart a lakossággal, a problémás ügyeket megbeszélik, amely által bizalmi viszony alakul ki a lakók 

és közte. További kérdése, hogy a közösségi rendőr intézménye meg fog-e szűnni, és helyette lesz 

jelen a közösségi rendész, vagy a kettő egymást erősítve lesz jelen a közterületeken. 

 

Dr. Kovács László: A közösségi rendőr szintén elemét képezi jelenleg a közbiztonságnak. Számára 

is nagy segítséget jelent, az Erdész és Holló utcák környékén napokkal korábban betörések 

történtek, amelyet jeleztek felé a fogadóóráján, és azt továbbította a közösségi rendőrök felé. Azzal, 

hogy a közösségi rendőr kiment és tájékoztatást adott arról, hogy hová lehet fordulni, megnyugtató 

választ kaptak és köszönettel tartoznak érte. Pillanatnyilag a közösségi rendőrnek és a körzeti 

rendésznek a működése párhuzamos. A közösségi rendőrök jövőbeni működéséről még nem tudnak 

biztosat, de ha működik, akkor szoros együttműködést terveznek. Javasolja a Fidesz-KDNP 

frakciónak, hogy amikor május-június környékén elindítják a lakossági közbiztonsági fórumaikat, 

akkor a fogadóórák alkalmával a körzeti rendész és a közösségi rendőr legyen jelen a polgárőr 

egyesületekkel közösen. A közbiztonságot nem lehet egy szervezetre leszorítani, minden lehetőséget 

meg kell ragadni ahhoz, hogy tartós eredményeket érjenek el. Fontos az, hogy a körzeti rendőr és a 

közösségi rendész folyamatosan együtt dolgozzon addig, amíg a körzeti rendőr fogalma létezik. 
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Nagy-Korsa Judit: Örül annak, hogy egyre biztonságosabbak a miskolci utcák. Előző nap fedezte 

fel, hogy a Széchenyi utcán 3 rendőr és 4 rendész együtt vonult végig, amelynek nincs értelme. 

Ésszerűbben is meg lehetne oldani, például hármasával járhatnának. Egyetért a Badány képviselő úr 

által elmondottakkal, nem szabad a Pénzügyi Bizottság munkáját ellehetetleníteni. A bizottságok 

közül egynek van ellenzéki elnöke, és az a Pénzügyi Bizottság, az összes többinek Fideszes 

képviselő az elnöke. A közpénzek ellenőrzése fontos mindenki számára, a Pénzügyi Bizottság 

ellenzéki elnökének lenne erre módja. Fontos az átláthatóság megtartása, be is adtak egy 

átláthatósági rendelet tervezetet, de azt nem fogadták el. 

 

Pakusza Zoltán: A közösségi rendőrök szerepével kapcsolatban elmondja, hogy elgondolkodtató 

az, hogy 2011 óta vannak jelen, de az utcára csak 2014 őszén kerültek ki. Kifogásolja azt, hogy az 

addig kifizetett pénzek mire lettek elköltve. Lehet mondani, hogy képzésre, de ha a közösségi 

rendőröket három évig kellett képezni, akkor nem reális elvárás az, hogy a közösségi rendészeket 

néhány hét alatt felkészítsék. Tudomása szerint a közösségi rendőrök próba jelleggel öt településen 

vannak jelen és ezt követően szükséges arról dönteni, hogy működik-e a rendszer. Ez egy svájci 

finanszírozású projekt, amelyből véleménye szerint eltűnt a pénz, és ezért hozták létre a közösségi 

rendészetet. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Képviselő Úr hozzászólását. Értetlenül áll a felvetés előtt, 

mert a közösségi rendőr nem kapcsolódik az önkormányzathoz, amelynek nincs köze a rendőrségi 

feladatokhoz, az a Belügyminisztériumhoz tartozik és a Parlament felügyeli azt. A közösségi rendőr 

és a közösségi rendész csak a közösségben egyezik. 

 

Jakab Péter: Az elmúlt hetekben attól volt hangos a média, hogy bevezetik Miskolcon a seriff-

rendszert, azonban az előterjesztésben ez nem szerepel, mindössze annyi, hogy minden 

választókörzetbe felvesznek 1 fő közösségi rendészt, aki a hatóság és a lakosság bevonásával 

megpróbálja összefogni az adott terület rendvédelmi problémáit. Ez nem új dolog Miskolcon, a 

közösségi rendőröket váltják majd fel a közösségi rendészek 2015-ben. A rendőr funkciója 

megszűnik, aki sokkal szélesebb hatáskörrel rendelkezik, mint a rendész. Szeretné leszögezni, hogy 

a Jobbik támogatja a közösségi rendészek munkáját. Fontos a rendészek munkájához az, hogy a 

társszervek hatékonyan lássák el munkájukat, legfőképpen a Polgármesteri Hivatal. A rendészek 

fognak a legtöbb falba ütközni, amelyeket nem a bűnözők fognak felhúzni, hanem azok a 

hatóságok, és az a hivatal, amelyek nem a lakossági érdekvédelemben akarnak jeleskedni, hanem az 

aktatologatásban. Kérdés az, hogy a rendészek vállalják-e majd a konfliktust nem csak a 

bűnözőkkel, hanem akár azzal az Önkormányzattal is, amely oda is kiutalta a szociális támogatást, 

ahova nem is jár, vagy azzal a Kormányhivatallal, amely oda is kiállítja a lakcímkártyát, ahol nincs 

lakás. Ha olyan rendészeket alkalmaznak, akik elmennek a falon túlra is, akkor és csak akkor 

indulhat el valami Miskolcon. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem tűnik úgy, hogy határozatlanok lennének, elindultak egy úton 

és teszik a dolgukat, ahogyan a telepfelszámolásoknál, a rendészeknél és a közbiztonság javításánál. 

Nem csoportokban sétálnak a számozott utcákon, hőbörögnek és aztán hazamennek, hanem teszik a 

dolgukat, kiteszik a fészekrakókat, felújítják a lépcsőházakat. 

 

Kovácsné Budai Mária: A városvezetés elmúlt négy évének legfőbb célkitűzése a közbiztonság 

megerősítése volt. Ebben az ügyben nagy erőfeszítéseket tettek, amelynek meglett az eredménye, a 

kiemelt bűncselekmények száma 42%-kal csökkent. Nem állhatnak meg, bőven van még 

tennivalójuk. A márciusi Közgyűlés alkalmával a város történtének legnagyobb költségvetésű 

bűnmegelőzési csomagját fogadták el, amelynek fontos eleme, hogy lehetőség nyílik arra, hogy az 

Önkormányzati Rendészet létszámát tovább emeljék, amely a négy évvel ezelőtti állományhoz 

képest a duplájára emelkedett. Örömmel veszi azt, hogy az ő körzetének is lesz saját rendésze, aki a 

hét minden napján ott teljesít szolgálatot, megismeri a körzetet, annak problémás területeit, és tartja 
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a kapcsolatot vele és a lakossággal és azonnal tud intézkedni. Biztos abban, hogy a körzeti 

rendészek munkába állásával Miskolc város valamennyi kerületében tovább erősödik a 

közbiztonság. 

 

Dr. Tompa Sándor: Azzal, hogy a közbeszerzésekkel kapcsolatos tervezési munka egy olyan 

bizottsághoz kerül, amelynek az üléseiről az elmúlt 5 évben még egyszer sem hangzott el 

beszámoló, ellehetetlenítik a Pénzügyi Bizottságot, amely az Alaptörvény szerint is egy olyan 

bizottság, amelyet minden önkormányzatban kötelező létrehozni. Egy önként vállalt feladatba több 

millió forintot nyomnak bele, miközben kötelező feladata a városnak, hogy a városlakók szociális 

problémáiról gondoskodjon, amelyről egy előző nap délután benyújtott előterjesztés alapján fognak 

dönteni. Ezentúl két emberrel fogják járni a képviselők a várost, miközben figyelik a 

közbiztonságot és erősítik azt. Véleménye szerint a városlakók jobban örülnének annak, ha inkább 

lenne minden képviselőnek két olyan embere, akik a lakosság gondjaival foglalkoznának és azzal, 

hogy ehhez az Önkormányzat milyen segítséget tudna biztosítani. Először az emberek megélhetését 

kellene biztosítani, és utána dönteni a közbiztonsági feladatokról. Szorgalmazza a rendőrkapitány 

véleményének kikérését erről az ügyről. 

 

Novák Józsefné: Jakab képviselő úr szerint az Önkormányzati Rendészet csak PR fogás, amelyet 

cáfol. Helyszíni bejárása alkalmával négy helyen voltak a körzetén belül. A Pecérvölgyben illegális 

szemétlerakásról kapott hírt. A polgárőrséggel és a rendészettel közösen kimentek a helyszínre és 

megoldották a problémát, tehát sikeres akcióról van szó. Lakossági bejelentés alapján Diósgyőrben 

áramlopást tapasztaltak, amelyet szintén a rendészettel, a közösségi rendőrrel és a polgárőrséggel 

karöltve oldottak meg. A bejárás után a Diósgyőri Polgárőrséggel a Lankás utcában voltak, amikor 

észrevették, hogy illegális hulladéklerakás van folyamatban. Azonnal telefonált és utána 

érdeklődött, hogy rendelkeznek-e engedéllyel. A Jakab képviselő úr által kifogásolt rendész és 

önkormányzat közötti kapcsolat működik. Amikor az emberek megkeresik őket, akkor a rendészet 

és különösen Kovács László Csaba segítségével fél órán belül megoldják a problémát. 

 

Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti. 

 

Dr. Tompa Sándor: Korábbi gondolatát folytatja. Mind a bizottságok, mind a képviselők 

jogosítványait napról napra, hónapról hónapra szűkítik. A korábbi önkormányzati törvény 

tartalmazta a képviselők ellenőrzési lehetőségét, mára ezt a jegyző odáig egyszerűsítette, hogy 

semmihez sem lehet hozzáférni. Példaként említi, hogy amikor betekintést kért egy közgyűlési 

jegyzőkönyvbe, akkor két hét elteltével kapott választ arra, hogy azt milyen módon teheti meg. 

Mindezek alapján a képviselők információkérési jogának biztosítására nincs szükség, és ezt erősíti 

meg az SZMSZ módosítása is. Eddig egy önkormányzat sem vállalkozott szálloda működtetésére és 

építésére, de itt kiderült, hogy ilyen is lesz a jövőben, miközben a lakhatás biztosítása lenne az 

alapvető feladata az önkormányzat testületének. 

 

Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy a Képviselő Úr által elmondottak 

nem fedik a valóságot, mert az Önkormányzat nem kezdett szállodaépítésbe. Többek között 

Miskolcnak is van szállodája. 

 

Jakab Péter: A Fidesz 2010-ben azzal kampányolt, hogy lesz elszámoltatás, amelyet azért tettek, 

mert ők is úgy gondolták, hogy korábban voltak olyan politikusok, akik nem bántak megfelelően a 

közpénzekkel. Azóta eltelt öt év és nem történt elszámoltatás, vagyis papíron úgy tűnik, hogy 

Miskolcon senki sem lopta el a nemzeti vagyont, csak 25 év alatt eltűnt. Véleménye szerint a 

városvezetés ugyanígy akarja eltüntetni az átláthatóság maradék intézményesített rendszerét is. 

Csak azért módosítanak rendeletet, hogy a jövőben tökéletesen zárt ajtók mögött költhessék az 
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adófizetők pénzét és azért, hogy a Jobbik vezette Pénzügyi Bizottságtól megvonjanak számos 

fontos ellenőrzési jogkört, például azt, amelyik az értékpapírok vásárlására vonatkozik. Teszik ezt 

akkor, amikor a Questor-botrány azt üzeni, hogy az ellenőrzést nem lazítani, hanem szigorítani 

kellene. Ennél is tovább mennek akkor, amikor megvonják a bizottságtól azt a jogkört, hogy 

ellenőrizze a költségvetés végrehajtását és a gazdálkodás szabályszerűségét. Badány Lajos a 

bizottság elnökeként az átlagosnál is szigorúbb ellenőrzést gyakorol a közpénzek mozgása felett, de 

egyrészt ez az elmúlt évek fényében indokolt, másrészt ennek egy tisztességes önkormányzatnak 

örülnie kellene. Ennek csak egy olyan városvezetés nem örül, amelyiknek takargatnivalója van. A 

cél az kellene, hogy legyen, hogy a miskolci adófizetők pénze a lehető leghatékonyabban, 

biztonságban és törvényes keretek között hasznosuljon, azonban ez az SZMSZ módosításával nem 

érvényesül. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Valóban nem történt elszámoltatás Miskolcon, de nem azért, mert a 

Közgyűlés rosszul végezte a dolgát. Ezeket a kérdéseket a rendőrségnek, az ügyészségnek és a 

bíróságoknak kellene feltennie Képviselő Úrnak. Ő maga is felteszi azt a kérdést, hogy miért nem 

tették a dolgukat és hogy az a rengeteg elfolyt miskolci pénz hová került. Ezeket fogalmazták meg 

akkor, amikor megtették a feljelentéseket, amelyek tartalmát szívesen megmutatja. Nem tudja, hogy 

a hatóságok miért nem tették a dolgukat. Különösen nem érti, hogy miért mondja Képviselő Úr, 

hogy az elmúlt évek tevékenységének fényében rendkívül indokolt a szigorúbb ellenőrzés. Kérése 

Képviselő Úr felé, hogy ha úgy gondolja, hogy az elmúlt években a városvezetés felelőtlenül bánt a 

közpénzekkel, akkor azt fogalmazza meg és mutasson rá arra a területre, ahol véleménye szerint 

hűtlenül gazdálkodtak. 

 

Katona Ferenc: Amikor elvállalta a képviselői feladatait, akkor két szempontot tartott fontosnak, a 

tisztaságot és a biztonságot. Több-kevesebb sikerrel ez a képviselői alapjának elköltéséből is 

látható. A város erőfeszítéseket tesz a közbiztonság javítása érdekében, amelyek nemcsak a 

költségvetésben mutatkoznak meg. Az előtte szóló képviselőtársai elmondták, hogy a közösségi 

rendésznek milyen előnyei lehetnek. Részéről üdvözli az intézményét és meggyőződése, hogy ezen 

a helyzeten csak összefogással tudnak javítani, amely a személyes kapcsolattartást jelenti. Örömmel 

jelenti be, hogy a Martinkertváros és Szirma térségében elsősorban Szécsényi Mariann szervező 

munkájának és az ott élő fiatalok aktivitásának köszönhetően újra megalakult a polgárőrség. Az ő 

körzetében is vannak kritikus körzetek, amelyek érdekében javulást vár. 

 

Soós Attila: Nem érti az átláthatatlanságról beszélő képviselőtársait, ugyanis nem emlékszik arra, 

hogy az elmúlt évek során a Pénzügyi Bizottság üléseit látogatták volna, tehát nem tudhatják, hogy 

mi zajlik az üléseken, kivéve az Elnököt. Felhívja a Bizottság Elnökének figyelmét arra, hogy 

rendszeresen és tudatosan csúsztat, amikor a bizottság elnökeként fogalmaz meg állásfoglalásokat, 

amelyet a bizottsági ülések alkalmával nem vet fel és nem szavaztat meg. Elnökként a Közgyűlésen 

nem foglalhat állást, csak képviselőként nyújthat be módosító indítványt, ne tévesszen meg senkit 

az, hogy bizottsági elnökként nyilvánít véleményt. Az összes ellenzéki képviselő figyelmét felhívja 

arra, hogy van, aki több ciklusos képviselőként sem tudja, hogy mi a munkája és a munkaköre. Az 

Önkormányzat Közgyűlése szakmai munkájának könnyítésére és az anyagok előkészítésére hoz 

létre bizottságokat, nem pedig ellenőrzésre. A bizottságok ülései is nyíltak, az ezekről készült 

jegyzőkönyvek elérhetőek a város honlapján, ezáltal a lakosság tájékozódhat arról, hogy milyen 

munkát végeznek. Nem érti a Jobbik álláspontját, mert az előző ciklusban is ők vezették a Pénzügyi 

Bizottságot, ahol az átláthatósággal kapcsolatos kifogások nem hangzottak el. Polgármester Úrnak 

igaza van abban, hogy ha kifogásuk van, akkor tegyenek feljelentést, ne vádaskodjanak. Az SZMSZ 

módosítás arról szól, hogy minden olyan jogkör, amely az Önkormányzathoz tartozik megmarad, és 

minden olyan feladat, amelyet el tudnak látni a bizottságok a Közgyűlés munkájának segítése 

érdekében átkerül azokhoz. Be kellene járniuk dolgozni a képviselőknek, és akkor látnák, hogy 

minden átlátható és a város vagyona még soha nem volt olyan jó kezekben, mint a jelenlegi 

városvezetésnél. 
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Badány Lajos: Reagálni kíván a Soós Attila által felvetettekre. Módosító indítványát 

önkormányzati képviselőként adta be, nem bizottsági előterjesztésként. Korábban az önkormányzati 

alapítású alapítványok kuratóriumának felügyelete a Pénzügyi Bizottsághoz tartozott. Miután 

tudomást szerzett arról, hogy az ellenőrzés 2014 év folyamán nem történt meg és az elmaradt éves 

beszámolók leadása miatt az Önkormányzatot már meg is büntették, meghirdette azok 

meghallgatásának és leadásának időpontját. A Közgyűlés előtti napon, este fél hétkor kapta meg a 

sürgősségi előterjesztést, hogy megvonják a Pénzügyi Bizottságtól az erre vonatkozó ellenőrzési 

jogkört. Az adóigazgatásban dolgozók érdekeltségi alapjának felügyelete és annak ellenőrzése is 

bizottsági jogkör. Az SZMSZ-ben is szerepel, hogy azt a bizottság elnöke útján ellenőrzi. Erre 

nézve januárban kért ki adatokat, amelyet Jegyző Úr azzal utasított el, hogy arra nincs jogosítványa, 

kérjen felhatalmazást a bizottságtól, amelyet meg is tett, de azt formai és tartalmi hibákra 

vonatkozva elutasította. Ezt követően megkérte a Hivatalt, hogy állítsa össze az előterjesztést, 

amelyre azt a választ kapta, hogy az nem feladatuk. Újra benyújtotta az előterjesztést és kíváncsian 

várja, hogy milyen kifogással fognak élni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő, a 

napirendek feletti vitát lezárja. 

Nem érti, hogy Képviselő Úr hol látta azt, hogy az alapítványok feletti ellenőrzési joggyakorlás 

most került ki a Pénzügyi Bizottság jogköre közül. 

Kérdezi Alpolgármester Urakat, hogy kívánnak-e a vitában elhangzottakra reagálni. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A Bartha képviselő úr által elmondottakra kíván reagálni. Ha volt 

korábban hasonló rendészet, akkor azt úgy hívták, hogy a „láthatatlan légió”, az a csapat nem 

létezett. 2010 óta kínosan ügyelnek arra, hogy a rendészeti politikában tett ígéreteiket betartsák. Ha 

a lakosok nem érzik magukat biztonságban, akkor az egyéb sikereik nem érnek semmit. Amikor azt 

ígérték, hogy meg fogják oldani a fészekrakók ügyét, akkor azt komolyan gondolták, és látszik, 

hogy az meg is oldódott, már nem is beszédtéma Miskolcon. Rendészeti politikájuk másik nagy 

ígérete a nyomortelepek felszámolása volt, amely láthatóan halad előre. Amikor megígérték, hogy 

megalkotják minden idők legnagyobb közbiztonsági költségvetését, akkor azzal is szembesülhettek, 

hogy valóban megalkották azt. Azt is mondták, hogy 2015. a rendészet éve lesz. Nem elég 

önmagában forrásokat rendelni egy rendészeti politikához, hanem szemléletváltozás is szükséges 

ahhoz. Ennek bizonyítéka a 20 fő rendészetbe történő beemelése. A korábbi városvezetés során nem 

voltak rendészek, csak közterület-felügyelők, egy maréknyi csapat, akik egy öltözőben öltöztek és 

nem volt felszerelésük. Ezáltal esélyük sem volt a győzelemre. Ezen volt szükséges változtatni, meg 

kell teremteni a rendészet tekintélyét. Amikor bevezetik ezt a rendszert, akkor arra tesznek ígéretet, 

hogy a rendészek kivételesen jól képzett emberek lesznek, ezzel alátámasztva azt, hogy az egy 

győztes csapat. Ezt éreznie kell a bűnözőknek és a lakosságnak egyaránt. A megérkezésükkel nem 

csak mennyiségi, hanem minőségi növekedés fog bekövetkezni. Az lesz a dolguk, hogy olyan új és 

innovatív kapcsolattartást tudjanak produkálni a lakossággal, amelyre korábban nem volt példa. Ha 

a Jobbik komolyan gondolja azt, hogy szakmai segítséget szeretne nyújtani a rendészeti politikával 

kapcsolatban, akkor fel kellene készülnie abból, hogy jelenleg hogyan történik Magyarországon a 

rendészetnek és a rendőrségnek a szabályozása, ugyanis közösségi rendőrök a rendőrség 

struktúrájába tartoznak. 

Visszautasítja azt a Jobbik által megformált kritikát, amely szerint az ellenőrzési funkció 

hatékonysága azon múlik, hogy ők vezetik-e a bizottságot. Lehet, hogy elkerül a Jobbik vezette 

bizottságtól valamilyen hatáskör és megérkezik egy másik bizottsághoz, azonban azt a másik 

bizottság is el tudja látni. A bizottsági ülések nyilvánosak akár a Közgyűlés, ugyanúgy figyelemmel 

kísérheti a média. Ha szeretnének tudósításokat, akkor beszéljenek a médiával. Nem igaz, hogy a 

bizottságokban eldugják az ügyeket, pontosan a bizottságok azok, ahol nem csak képviselők ülnek, 

ezáltal képviselve a lakosság érdekeit. Az átszervezések a hatékonyabb közigazgatást szolgálják. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni Alpolgármester Úr hozzászólását. 

Megadja a szót Kovács Lászlónak, a Miskolci Önkormányzati Rendészet vezetőjének, hogy 

válaszoljon a vita során felmerült kérdésre. 

 

Kovács László rendészeti vezető: Az új munkatársak a nap 24 órájában szolgálatra készek lesznek, 

napi 8-12 órás vezénylésben látják majd el a feladatukat, egy héten maximum 48 órát tudnak 

dolgozni, amely a nap bármely szakára vezényelhető. A 8-12 órát egyben kell ellátniuk a megfelelő 

pihenőidők kivételével, amely a hajnali, a késő délutáni, vagy az éjszakai munkakezdésre is 

lehetőséget ad. 

Az ellenőrzések alkalmával tudják a kutya tartásának és közterületen sétáltatásának a körülményeit 

is vizsgálni. A probléma akkor merül fel, amikor nem szedik össze a kutyapiszkot, amelynek a 

tettenérése jelenti a szabálysértési eljárás kezdeményezését. 

A csoportosan elkövetett közterületi megjelenésekre is megfelelő módon próbálnak majd reagálni, 

amelyre most is van lehetőségük. Kihangsúlyozza, hogy van egy ingyenesen hívható 

telefonszámuk, amelynek hívószáma 06 80/46-00-46, amelyen várják a lakossági bejelentéseket. A 

közösségi rendész mindig támogatva lesz a rendészet többi munkatársa által, tehát ha éppen nem 

dolgozik, akkor is intézkednek a feladatában. Ez kiterjed a hivatalokkal való kapcsolattartásra, a 

jogi és a humán apparátus segítségére is. Köszöni az elismerő szavakat, amelyeket mindenképpen 

tolmácsol kollégái felé. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a szóbeli kiegészítést és a kérdések megválaszolását. 

Munkájukat az Önkormányzat vagyon- és ingatlangazdálkodásával kapcsolatos napirendek 

tárgyalásával folytatják. 

 

5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Egyetem 

között ingatlanhasználati szerződés megkötésére kerékpárút építése kapcsán 

 

2. sürgősségi napirend: Javaslat a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi 

ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására 
 

3. sürgősségi napirend: Javaslat a mezőgazdasági művelésre alkalmas földterületek 

használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó új önkormányzati 

rendelet megalkotására és a kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

4. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat és a MIK Zrt. között fennálló követelések-

kötelezettségek rendezéséről szóló tájékoztató elfogadására, a szükséges 

döntések meghozatalára 

 

5. sürgősségi napirend: Javaslat a Salkaházi Sára Miskolc Program folytatásának támogatása 

érdekében használati szerződések módosítására 
 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Dr. Menyhárt Szabolcs osztályvezető urat, hogy tegye meg 

szóbeli kiegészítését. 

 

Dr. Menyhárt Szabolcs: Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát megkereste a Miskolci 

Egyetem abból a célból, hogy ingatlanszerződést kössenek annak érdekében, hogy biztosított legyen 

az egyetem számára a kampuszán belül elterülő önkormányzati úton egy kerékpár sáv felfestése. A 

szerződés megkötésére a közreműködő szerv általi kötelezés miatt kerül sor. Az Önkormányzatnak 

ez többletköltséggel nem jár, viszont az önkormányzati úton a kerékpár hálózat tud bővülni. Az 

előterjesztés elfogadásával mind a város, mind az Egyetem számára egy nagyon fontos projekt tud 

megfelelő módon zárulni. 
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A Salkaházi Programmal kapcsolatban elmondja, hogy az a tavalyi év során indult és kiemelt 

sikernek örvend a miskolci polgárok körében. Az idei év során számos kulturális és egyéb 

rendezvényt kíván az Önkormányzat a várost építő nyugdíjasok számára biztosítani. Ennek 

érdekében célja a tulajdonában álló ingatlanokban, amelyek jelenleg a kulturális szolgáltatást végző 

nonprofit szervezetek rendelkezéseire állnak, a különböző rendezvényeket megszervezni. Azért, 

hogy mindezek ingyenesen történjenek, szükséges megvalósítani az Önkormányzat és a nonprofit 

gazdasági társaságok között megkötött használati szerződések módosítását, amely az Önkormányzat 

számára többletköltséggel nem jár. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Osztályvezető Úr tájékoztatását. 

Kéri az előterjesztést véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 

 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: a 3. és 4. sürgősségi napirendet tárgyalta és 

többségében támogatta. 

 Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság: az 5. napirendi pontot tárgyalta, amelyet 

egyhangúlag támogatott. 

 Pénzügyi Bizottság: az 5. napirendi pontot tárgyalta és egyhangúlag támogatta. 

 Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a meghívó szerinti 5. 

napirendi pontot tárgyalta és azt egyhangúlag támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A napirend felett megnyitja a vitát. Megállapítja, hogy nincs 

hozzászólásra jelentkező képviselő, így a vitát lezárja a napirendek felett. 

 

Munkájukat a Miskolc humán szolgáltatásaihoz kapcsolódó napirendek tárgyalásával folytatják. 

 

 

1. sürgősségi napirend: Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb 

szociális ellátások helyi szabályairól szóló 2/2015. (II.10.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Pass turisztikai kártya beindítására 

 

8. sürgősségi napirend: Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci 

Tankerületéhez tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 

véleményezési és egyetértési jog gyakorlására 
 

9. sürgősségi napirend: Javaslat a kárpátaljai magyar lakosság támogatására 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Kabinetvezető urat, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését. 

 

Dr. Alakszai Zoltán: Elmondja, hogy az Ukrajnában kialakult válsághelyzet kapcsán Kárpátalja 

magyar családjai bajban vannak. Magyarország Kormánya felhívást intézett a magyarországi 

önkormányzatokhoz, hogy mentoráljanak egy kárpátaljai települést az ott élő magyar családok 

megsegítése céljából, és egyúttal bejelentésre került a Kárpátaljai Segítőcsomag. A felhívásra 

reagálva az előterjesztésben egy-egy kárpátaljai járásból, összesen négy település került kijelölésre, 

melyek lakossága 90-100%-ban magyar nemzetiségű. A támogatott települések Derc, Salánk, 

Nagybégány, Palágykomoróc és Kisszelmenc, utóbbi két település egy közigazgatási egységet 

képez. Tájékoztatja a Közgyűlést arról, hogy a Hivatal munkatársai adománygyűjtő akciót 

szerveztek, amely keretében élelmiszer- és pénzadományt gyűjtenek. Ehhez csatlakoztak az  

önkormányzati tisztségviselők is, és kéri, hogy aki teheti, az szintén csatlakozzon hozzá. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Óvári Zsuzsanna főosztályvezető asszonyt, hogy tegye meg 

szóbeli kiegészítését. 

 

Óvári Zsuzsanna: A sürgősségi 1., illetve 8. napirendekkel kapcsolatosan kíván kiegészítést tenni. 

Miskolc város a törvényben előírtaknak megfelelően, február hónapban elfogadta a települési 

támogatásokról és egyéb szociális ellátásról szóló rendeletét. A szociális törvény áprilisi változása 

miatt azonban szükségessé vált annak módosítása. Ennek értelmében az aktív korúak ellátása 

tekintetében az Önkormányzatnak már nincs lehetősége a rendezett lakókörnyezetet feltételként 

megszabni. 

A 8. sürgősségi napirend kapcsán elmondja, hogy a nemzeti köznevelésről szóló törvény alapján 

2013. január 1-től a köznevelési feladat ellátása állami feladattá vált és a Klebelsberg 

Intézményfenntartó Központhoz került. Az Önkormányzat véleményezési joggal, és abban az 

esetben, ha a fenntartó váltás működtetési kötelezettséget érint, akkor egyetértési joggal 

rendelkezik. Március 31-én benyújtotta a KLIK a vélemény kérő levelét, amelynek javaslatait 

részletesen olvashatják az előterjesztésben. Két tekintetben érintett a kérés egyetértési javaslatot, az 

egyik a Tiszáninneni Református Egyházközkerület kérése volt, amelyet az Egyházkerület az előző 

nap folyamán visszavont. A másik kérés a Fazekas Utcai Általános Iskola egyházi fenntartásba 

vétele volt, amellyel kapcsolatban a szülői közösség megtartotta értekezletét és véleményt 

nyilvánított. A szavazáson a szülők mindössze 17,7%-a állt a változtatás mellé. Ez önmagában is 

kizárja azt, hogy megtörténhessen a fenntartó váltás, mert az arányt a nemzeti köznevelési törvény 

50%+1 szavazatban határozza meg. Mindezekből kifolyólag ezekben a tekintetekben az 

előterjesztés nemleges javaslatot fogalmaz meg. A további véleményekkel kapcsolatban szakmai 

álláspontjuk az, hogy azok támogathatóak. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Kéri a véleményező bizottságok 

álláspontjának ismertetését. 

 

Bizottsági vélemények: 
 Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: az 1. sürgősségi napirendet tárgyalta, és azt 

többségében támogatta. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megnyitja a napirendek feletti vitát. Megadja a szót a hozzászólásra 

jelentkezett képviselőknek. 

 

A vitában hozzászólók: 

 

Jakab Péter: Nem ért egyet a köznyelv által „Tiszta udvar, rendes ház” rendelet eltörlésével, mert 

így már nem lehet a segély feltételéül szabni azt, hogy az igénylők rendezzék a lakókörnyezetüket. 

Miskolcnak az lenne az érdeke, hogy az elzüllött embereket visszavezessék a társadalmi normák 

közé, de nem úgy, hogy folyamatosan ad, hanem azzal, hogy elvár bizonyos dolgokat. Kezdetnek az 

is elég lenne, ha elvárnák, hogy rendezzék a lakókörnyezetüket. A törvényi változás Miskolc 

érdekeit súlyosan sérti. Kérdése, hogy a városvezetés ezt hogyan jelezte a Kormány felé, tiltakozott-

e valahogy, vagy fog-e tiltakozni a jövőben, és ha igen, akkor kíván-e majd élni a felterjesztés 

jogával. Minden miskolci egyetért abban, hogy ha a társadalom támogat egy elesett réteget, akkor 

minimális elvárásokat támaszthat cserében velük szemben. 

 

Dr. Kovács László: Nem érti Jakab képviselő úr hozzászólását. Az előző ülésen elhangzott a 

közbiztonsági téma kapcsán, hogy örülnek, ha a Szociális Osztály munkatársai az ellenőrzéseket 

nem csak a települési támogatások kapcsán, hanem kiterjesztetten fogják alkalmazni. Igaz, hogy 

mivel az aktív korúak ellátása elkerült a várostól, így ebben jogkörrel már nem rendelkeznek, de 

egyéb szociális támogatások vonatkozásában feltételként szeretnék meghatározni az ellenőrzéseket. 
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Kéri ebben a témában a felelős főosztályvezető állásfoglalását. Hangsúlyozza, hogy csak azon 

támogatások esetében van megkötve a kezük, amelyek kapcsán jogkörrel már nem rendelkeznek. 

 

Pakusza Zoltán: A Jobbik támogatja a kárpátaljai magyarság megsegítését. Nehezményezi 

azonban, hogy Kárpátalján a magyar lakosságot egy olyan háborúba sorozzák be – teljesen 

méltatlanul –, amelyhez valójában nincs közük. Egy átlagos, ukránok által lakott megyében a 

lakosság 0,1%-át sorozzák be, míg Kárpátalján a lakosság 0,24%-át, amely több mint duplája az 

előző számnak. Csak a Jobbik jelezte az ezzel kapcsolatos aggályait. Azt is kifogásolja, hogy a 

Kormány csupán Ukrajna területi épségéért aggódik, nem az ott élő magyarokért. Véleménye 

szerint ebben a tekintetben is ki kellene állni az ottani magyarság mellett. Úgy gondolja, hogy 

minden, a közéletben felelős pozíciót betöltő magyar embernek fel kellene szólalnia ez ügyben. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Úgy gondolja, hogy a magyarságért való kiállásukat reprezentálni 

kell és fogják is Miskolc város Közgyűlésében. Minden magyar felelős minden magyarért és 

támogatni kell a kárpátaljai magyarság küzdelmeit akár a gazdasági életben való megmaradásért, 

akár a helyben való megmaradásért. Mindenki annyit tegyen, amennyi képességeitől és 

lehetőségeitől telik. A város megtesz és meg is fog tenni mindent. 

 

Dr. Kovács László: Kárpátaljával kapcsolatosan egyetért azzal, hogy ki kell állni az ottani 

magyarság mellett, de nem csak a Jobbik teszi azt meg. A '90-es években a Dél-Szláv háború idején 

az akkori Kormány jelezte különböző információs csatornákon, hogy a bácskai területekről ne 

sorozzák be a magyarokat. Jelenleg is van arról tudomásuk, hogy a Kormány folytatott Ukrajnával 

tárgyalásokat arról, hogy ez ne forduljon elő újból. Akkor sajnos előfordulhatott, hogy a szerb és a 

horvát oldalon is magyarok álltak egymással szemben és csak a véletlennek volt köszönhető, hogy 

éppen nem testvérek lőtték egymást. A frakciószövetség nevében minden együttműködésre kész a 

Jobbikkal, hogyha ezeket tudják egyeztetni és támogatni. Az Önkormányzat a lehetőségeihez képest 

korábban is próbálta támogatni ezeket a célokat, javaslatára hat évvel korábban a Kárpátalján 

található Beregszászi II. Rákóczi Ferenc Főiskola támogatását tudták biztosítani, amiért cserében 

Miskolc városáról egy tantermet is elneveztek. A Jobbikkal közös a céljuk, de az oda vezető utak 

nem egyeznek. Együttműködést javasol, de bizonyos helyzetekben nem léphetnek át korlátokat, a 

szabályokat be kell tartani. 

 

Nagy-Korsa Judit: A szociális hatáskörök gyakorlásáról szóló módosító javaslatot elolvasva azt 

úgy értelmezte, hogy bizonyos szociális hatáskörök gyakorlását a Közgyűlés átruházza a 

polgármesterre. A polgármesternek így a szociális ellátás megítélése kapcsán lesz döntési jogköre, 

így az a Közgyűlés kezéből kikerül. A települési támogatás megállapítása, lakhatás, gyógyszer és a 

rendkívüli települési támogatás kikerülne a Közgyűlés hatásköréből, ahogyan a köztemetésekkel 

kapcsolatosan is a polgármester dönthetne. Szeretné tudni, hogy mi ennek az oka, mi az értelme és 

hogy helyesen értelmezte-e az előterjesztést. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő Asszonyt, mutassa meg az előterjesztésben az 

említett részeket. Véleménye szerint abban nincs szó hatáskörök átruházásáról. 

 

Hollósy András: Támogatja a kárpátaljai magyarok megsegítésére vonatkozó indítványt, amelyet 

példaértékűnek tart. Csatlakozva az adományozókhoz, felajánlja következő tiszteletdíjának 50%-át, 

egyszeri alkalommal, a kárpátaljai magyarság megsegítésére. Kéri a képviselőtársait, hogy 

amennyiben lehetőségeik engedik, tegyenek hasonlóképpen. Tájékoztatásként elmondja, hogy 

május 9-én, szintén a kárpátaljai magyarság megsegítésére kerül megrendezésre egy civil program a 

Művészetek Házában, aki teheti ezen is vegyen részt. 

 

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti - 
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Dr. Tompa Sándor: Hangsúlyozza, hogy a kárpátaljai magyarsággal ők is szolidárisak. 

Sajnálja, hogy a felvezetőben nem tudhattak meg többet a Miskolc Pass turisztikai kártyáról, illetve 

arról, hogy miért kellett egy működő rendszert megszüntetni, majd 5 évvel később újra előhozni, 

más névvel, más formában. Kérdezi, hogy lehet-e hallani majd az előterjesztéssel foglalkozó helyi 

TDM szervezet vezetőjétől többek között arról, hogy miben tér el, mik az újdonságai és milyen 

költségvetési vonzatai vannak az új kártyarendszer bevezetésének. Nyilvánvalónak tartja, hogy az 

idelátogatók számára semmilyen különösebb önkormányzatot érintő költségvetési kihatása nincs, de 

a miskolci állandó lakossággal kapcsolatosan érdekelné, hogy készültek-e modellszámítások. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: A vita végén Ügyvezető Asszony válaszolni fog a felmerült 

kérdésekre. 

 

Katona Ferenc: Biztos benne, hogy Nagy Júlia ügyvezető is szót fog kapni, és Tompa képviselő úr 

számára megnyugtató választ ad majd. A turisztikai kártya bevezetése időszerű, minden turisztikai 

célterületen működik már ilyen vagy hasonló rendszer. A MIDMAR Kft. pályázati kötelezettsége a 

kártya bevezetése. A MIDMAR az elmúlt években már bizonyította szakmai hozzáértését, így nem 

szükséges belemenni a költségek részleteibe. A megcélzott réteg főként az idelátogató fizetőképes 

turista, a rendszer elsősorban a minőségi turizmust célozza meg. Egyre több olyan attrakció van a 

városban, mellyel a jelenlegi vendégéjszakák számát növelni tudják. A turizmus az iparághoz 

hasonlóan működik, kereslet, kínálat és verseny jellemzi és ebben a versenyben Miskolc városának 

is részt kell venni. Kéri ellenzéki képviselőtársait is, hogy támogassák az előterjesztést, amelyben 

nincs politikai kockázat. 

 

Nagy-Korsa Judit: Az 1. sürgősségi napirendhez kapcsolódóan kéri, hogy keressék ki a 2. pontot, 

melynek harmadik bekezdése szól arról, amelyekről az előző hozzászólásában beszélt. Ezek 

értelmében az előzőekben említett jogköröket a Közgyűlés a polgármesterre ruházza át, ezekre 

szeretne választ kapni. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Azt tudja csak megismételni, amit Polgármester úr is elmondott, 

hogy ezek nem új elemek, egyébként sem idegen a magyar önkormányzati jogtól az, hogy a 

polgármesternek egy szociális ellátási rendszerben legyenek bizonyos hatáskörei. Ez nem azt 

jelenti, hogy Miskolcon a polgármester egyszemélyes és kizárólagos ura a szociális politikának. 

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: A szociális törvény módosításával 2015. március 1-től a segélyezési 

rendszer átalakult. Az aktív korúak ellátása átkerült a járási hivatalok hatáskörébe. Az 

önkormányzatoknak a települési támogatásokról február 28-ig kellett rendeletet alkotni. Ez alapján 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata megalkotta a 2/2015. számú rendeletét, amelyben 

szabályozásra került a járások hatáskörébe tartozó aktív korúak ellátása és a lakásfenntartási 

támogatásra vonatkozóan a rendezett lakókörnyezet követelménye. Április 1-től hatályon kívül 

helyezték a szociális törvényből azt a felhatalmazást, amely alapján az aktív korúak ellátása 

tekintetében szabályozni engedte az önkormányzatnak a rendezett lakókörnyezetnek a feltételeit. Ez 

az önkormányzat hatáskörében lévő lakásfenntartási támogatásnál továbbra is megmarad. Mivel 

megszűnt a törvényi felhatalmazás az aktív korúak esetében és a rendelet nem lehet ellentétes más 

jogszabályokkal, így szükséges a módosítás. 

 

Pakusza Zoltán: Bizonyos tekintetben egyetért Dr. Kovács László képviselő úrral, hogy a cél egy, 

de másként gondolják azt elérni. Egy felelőtlen politika hatására az ország terror fenyegetettsége 

nőhet, és háborúba taszíthatják az országot. Szijjártó Péter nyilatkozatát idézve hangsúlyozza, hogy 

a Kormánynak nem remélni, hanem követelni kellene az Ukrán Kormánytól azt, hogy a besorozott 

magyarok számaránya ne legyen nagyobb mértékű. Az Iszlám Állam ellen folytatott háború 20 

milliárd forintba fog kerülni az országnak, amelynek egy részét akár Kárpátalja megsegítésére is 

költhetné. 
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Dr. Kiss János alpolgármester: Pakusza Zoltán képviselő úr hozzászólásával kapcsolatosan 

megjegyzi, hogy nem érti, hogy melyik országot taszítják háborúba. 

 

Molnár Péter: A KDNP frakció nevében el szeretné mondani, hogy a sürgősségi 9. napirendi pont 

kapcsán bíznak abban, hogy legalább abban egyetértés lesz a Képviselő-testületben, és egyhangúan 

támogatni fogják a kezdeményezést. Nem tudja szó nélkül hagyni, hogy 2004-ben az akkori 

Kormány az ellen emelt szót, hogy a határon túli magyarok ne kapják meg a kettős 

állampolgárságot, ezzel megtagadva az elcsatolt területeken élő magyarságot. Kiemelten fontos 

feladat a határon túli magyarok támogatása. Köszönetét fejezi ki a Hivatal munkatársai számára, 

hogy az előterjesztést rövid idő alatt összeállították. Számára Kisszelmenc a trianoni katasztrófa 

egyik jelképe, ahol egy ketté vágott székely kapu van elhelyezve, ezzel emlékezve arra a trianoni 

sokkra, amelyet elszenvedett a magyarság. Aki teheti, látogasson el oda. 

A turisztikai kártyával kapcsolatosan elmondja, hogy azt a frakció támogatni fogja. Miskolcon a 

munkahelyteremtés mellett nagyon fontos szegmens a turizmus. Az utóbbi évek alapos munkájának 

köszönhetően óriási előrelépés tapasztalható, Miskolc látványosan előretört a turizmus 

vonatkozásában. Hamarosan átadásra kerül a Tapolcai Strand, amely egy olyan turisztikai attrakció 

lesz, amely még inkább a városba fogja csábítani a magyar és a külföldi turistákat egyaránt. 

Különféle kártyarendszerek léteznek már országosan és világszerte is, a Miskolc Pass kártya 

elsősorban a turisták számára nyújt különböző lehetőségeket azzal a céllal, hogy az ide látogatók 

minél több időt töltsenek el Miskolcon. Mindezek mellett a kártya a miskolci lakosság számára is 

lehetőségeket nyújt majd különféle kedvezmények biztosításával. 

Az intézmények átszervezése kapcsán egy dolgot emel ki, azt, hogy a sport területén nagyszerű 

sikereket értek el az elmúlt években, éppen ezért nagyon fontos, hogy a következő generációkat is a 

sportra neveljék. A frakció örömmel támogatja a köznevelési típusú sportiskolák létrejöttét. 

 

Dr. Kiss János alpolgármester: Megállapítja, hogy nincs több hozzászólásra jelentkező képviselő. 

A napirendek feletti vitát lezárja. 

Három nagyon fontos témát érintő előterjesztést tárgyaltak. Az ellenzék részéről a kárpátaljai 

magyarság megsegítésével kapcsolatosan megfogalmazottakat nem érti, mert egy segítségnyújtás 

nem sodorhatja háborúba az országot, véleménye szerint ez egy összeköthetetlen társítás. 

A Miskolc Pass kártyával kapcsolatosan megfogalmazott kritikákra válaszként elmondja, 

visszautasítja azt, hogy a Fidesz-KDNP lerombolta volna a miskolci turizmust. Négy év alatt a 

miskolci turisztikában jelentős infrastrukturális fejlesztések történtek. Nyitva van a Selyemréti 

Strandfürdő, néhány héten belül megnyitja kapuit a Tapolcai Strandfürdő, megújult a Diósgyőri Vár 

és a Palotaszálló melletti függőkert. Kiemeli a MIDMAR Kft. által végzett szakmai munkát, 

melynek hatására a miskolci turizmus évi 20-30%-os ütemben bővül, nem csak a vendégéjszakák, 

hanem a bevételek tekintetében is. Tájékoztatásként elmondja, hogy épp a napokban kaptak két 

szakmai díjat, ez azt bizonyítja, hogy az eredményeket a turisztikai szakma is elismeri. A kártya 

valóban elsősorban a turisták részére készül, de a miskolci lakosság számára is elérhető és 6500,- Ft 

ellenében a miskolci lakosok egy év alatt több mint 20.000,- Ft értékű kedvezményt használhatnak 

fel, amely generálni fogja a városon belüli érdeklődést. Biztatja a lakosokat annak megvásárlására. 

 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti - 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Alpolgármester Úrnak a tájékoztatást. 

Nagy Júlia ügyvezető asszonynak adja meg szót, hogy tegye meg kiegészítését az előterjesztés 

kapcsán. 

 

Nagy Júlia: Kiegészítésként elmondja, a Miskolc Pass turisztikai kártya bevezetésével 

kapcsolatosan igaz, hogy korábban is voltak különféle kártyák, de ezek Nyugat-Európában is jelen 

vannak és ott is folyamatosan változnak, követve a turisztikai igényeket. Ennek megfelelően  
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állították össze a miskolci rendszert is. A kártya által biztosított kedvezmények mellett egy olyan 

szolgáltatói csomag is rendelkezésre áll, amely plusz kedvezményeket biztosít különböző 

attrakcióknál, közlekedéshez, éttermekben és szálláshelyeken. A kártya fejenként 20-23 ezer forint 

értékű kedvezményt biztosít a városba érkezők számára. Felmérést készítettek az ide érkező 

vendégek pénzköltési szokásairól, ennek alapján egy átlagos család, aki megvásárolja a Miskolc 

Pass kártyát, akár 46 ezer forintot is spórolhat. Úgy gondolja, hogy ennél nagyobb volumenű 

turisztikai csomagot nehezen lehetne összeállítani. Fontos kérdés, hogy a miskolci lakosság számára 

is biztosítani tudják ugyanezeket a kedvezményeket, ezért lett kialakítva a 365 napos kártya, 

amellyel a miskolciak ingyenesen vehetik igénybe azokat a rekreációs szolgáltatásokat, amelyekre  

a jelenlegi városkártya nyújt százalékos kedvezményeket. Arra a kérdésre válaszolva, hogy 

mennyibe kerül ez a városnak, azt válaszolja, hogy a teljes üzleti terv úgy került összeállításra, hogy 

a kártyarendszer önfenntartó legyen már az első évben is, a következő évektől pedig már 

nyereséggel számolnak. Az önkormányzattól ezidáig sem kértek és nem is fognak kérni támogatást, 

a szoftvert egy ÉMOP pályázat által tudják beszerezni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást Ügyvezető Asszonynak. 

 

Bejelenti, hogy a nyílt ülésen tárgyalandó napirendek végére értek. A zárt ülésre felvett napirendek 

tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el. 

Megkéri a vendégeket és a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet. 

 

 

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül. 

 

 

- A zárt ülést követően a nyílt üléssel, 

a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. - 

 

 

 

Közérdekű bejelentések, hozzászólások 

 

 

Hozzászólók: 

 

Kovácsné Budai Mária: Választókörzetében többen jelezték, hogy nagyon elszaporodott a 

vadállomány, sok helyen bemerészkednek a vaddisznók, őzek a lakott területre. 

Vadásztársaságokkal már beszélt, kilőni nem lehet az állatokat. Segítséget kér Jegyző úrtól, hogy 

legyen lehetőség belterületen irtani a vadállományt. 

Egy éve már jelezte, hogy a Vologda és Szent István utca kereszteződésében nagyon rosszul 

működik a közlekedési lámpa, nincsenek összehangolva egymással. Kéri ennek a kivizsgálását. 

 

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti - 

 

Dr. Csiszár Miklós jegyző: A feltett kérdésre írásban válaszolunk. 

 

Gazdusné Pankucsi Katalin: Csatlakozik Képviselő asszony által felvetett problémához, mert a 

választókerületében is hasonló gonddal küzdenek. A Magashegyen, Varga-hegyen, Komlóstetőn 

szintén megjelentek a vaddisznók. Napi gondot okoz, a gyermekeket nem merik kiengedni játszani, 

a veteményest kiássák az állatok. Pfliegler alpolgármester úrral közösen felvették a kapcsolatot a 

Soproni Egyetemmel, de az nem vezetett eredményre, pedig a problémára gyors megoldás 

szükséges. 
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- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti - 

 

Bartha György: Választókerületében folyamatos problémát jelent a szennyvízvezeték építését 

követően az út helyreállítása. A Boldog, Köztársaság, Ferenczi, Tokaji utcák esetében változatlan a 

gond. A Hegyes utca nemrég készült el, azonban több probléma is van, illetve lesz. Az utcát a 

munka során teljesen tönkre tették, nemcsak a nyomvonal helyreállítására van szükség, hanem az 

aszfaltéra is. A tavaly elkészült csapadékvíz elvezető árkot is használhatatlanná tették, valamint a 

Berekalja utcán – ahonnan nyílik a Hegyes utca – a járdát, szegélykövet szintén tönkre tették. Kéri, 

hogy figyeljenek oda a normális helyreállításra. 

Épül a Bartók köz meghosszabbítása parkolóval. A Rozgonyi Piroska utca 1. szám alatti lakó előtt 

fel van bontva a teljes útszakasz, és már most jelezte, hogy gondja lesz a feljáróval – az építőktől 

kapott információk alapján –, kéri, hogy ezt tisztázzák. 

Korábban volt olyan terv, hogy a Pálma utca bekapcsolódik majd a Márton bíró utcára, kérdése, 

hogy ez így lesz-e, ha igen, akkor mikor. 

Szintén készül a Diósgyőri Katolikus Templomnál az út átalakítása és a járdaszakasz. Jelenleg úgy 

van, hogy a járda „nekimegy” egy százéves fának. Ezt a megoldást át kellett volna gondolni, hogy 

akár mozgáskorlátozottak, vagy babakocsival közlekedőknek a dolgát megkönnyítsék. A tervet nem 

nézhette meg, de ezt mindenképpen orvosolni szükséges. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Vécsi György elnök urat, hogy fokozottan figyeljenek oda a 

szennyvízberuházásoknál a helyreállításokra, mert nagyon sok problémát jeleztek már eddig is 

ennek kapcsán, mely nem megengedhető egy több milliárdos projekt esetén. A többi kérdésre 

írásban fognak válaszolni. 

 

Dr. Kovács László: A vaddisznókkal kapcsolatos probléma érinti választókörzetét is. A Papírgyár 

környékéről már többen jelezték ezt. Az Északerdő Zrt.-t megkereste, egyeztettek, de nem tudja, 

hogy mi lesz a megoldás. Hatékony közreműködést kér. 

Singlár Zsolt igazgató úrnak teszi fel kérdését, illetve az MVK képviseletében megjelent 

kollégának. Lakossági fórumokat tartottak az elmúlt hónapokban a közlekedés kapcsán, és üdítőnek 

találja a közlekedési vállalat hozzáállását, nagyon konstruktívak voltak. Az MVK Zrt.-nek, Igazgató 

Úrnak ezúton is megköszöni a munkáját. Megjegyzi, hogy a fórumon is elhangzott, hogy az új 

villamos végállomásnál /Felső-Majláth/ az átszálló utasok számára nincs mellékhelyiség biztosítva. 

A lakossági fórumok kapcsán is felmerült kérés, hogy akkor van értelme a fórumnak, ha kapnak 

visszajelzést a felvetett problémákra, mind a lakosok, mind az adott választókerületi képviselő. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A közlekedési vállalattal kapcsolatos kérdésekre írásban fog a 

vállalat válaszolni. 

 

Jakab Péter: A tavalyi évben indult útjára az Otthonvédelmi Alap, aminek hivatalos célja, hogy a 

fészekrakók által lepusztított társasházakat az önkormányzat segítségével felújítsák. Kérdése, hogy 

mennyiben lesz élhető az a lépcsőház, amit felújítanak, de folyamatosan visszatérnek oda a 

rendbontók, és mindent tönkre tesznek. A Felsőruzsin utca 4. szám alatti társasház is példa erre, 

melyet 2,9 millió forintból újítottak fel, ennek ellenére a lakóknak már most azon kell 

gondolkodniuk, hogy a következő felújítást miből finanszírozzák. Egyik kérdés, hogy ezt miből 

finanszírozzák majd, a másik, hogy a 2,9 millió forint pontosan mire lett elköltve. 

Harmadik kérdése, hogy mit tett az Önkormányzat annak érdekében, hogy a társasházban lévő 

önkormányzati lakásokat – 33 db – a bérlők rendeltetésszerűen használják, fizessék számláikat. 

A Felsőruzsin 4. szám alatti társasház részt vesz a Máltai Szeretetszolgálat Jelenlét típusú 

felzárkóztató programjában, melyet 150 millió forinttal támogatott az elmúlt egy évben az 

önkormányzat. Kérdése, hogy a Máltai Szeretetszolgálat milyen konkrét és látható eredményt tud 

felmutatni a lépcsőház vonatkozásában. 
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A legutóbbi Közgyűlésen Polgármester úrral együtt kérték a MIHŐ Igazgatóját, adjon arra választ, 

hogy honnan vásárolja a faaprítékot a PannErgy. Azóta sem érkezett meg a válasz. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában hangsúlyozza, hogy Miskolc városának nem 

kötelezettsége a lépcsőházak felújítása, de az önkormányzat a lehetőségeihez mérten támogatja a 

felújításban őket. Az elmaradt lakbérek, közösköltségek, közműköltségek esetében a MIK 

végigjárja a behajtásokkal kapcsolatos procedúrát, ha ezek nem működnek, felbontja a szerződést. 

Kéri a MIK képviselőjét, hogy adjon tájékoztatást a felmerült kérdés kapcsán. 

 

Fidrus Bertalan: Kiemeli, hogy a MIK Zrt. mindent megtesz a hátralékok kezelésére a törvényes 

keretek között: fizetési meghagyás kibocsátása, végrehajtási eljárás megindítása, jelzálog 

bejegyzések. A rendbontókkal szemben szintén a törvényes utat lehet választani: rendőrséget 

értesíteni. Úgy véli, hogy a Felsőruzsin 4. szám alatti lakosok elégedettek az elkészült 

eredményekkel, de ez vonatkozik a többi társasházra is, akik az Otthonvédelmi Alap keretében 

pályáztak, és támogatást kaptak. A fészekrakók által hátrahagyott állapot nagymértékben javult. 

Vannak kritikus esetek, amik az említett társasház esetében is tapaszthatóak, de ez nem általános, 

hanem egyedi probléma, így egyedileg kell a Felsőruzsin 4. szám rendbontóival kapcsolatosan 

eljárni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy név szerint jelezze azokat a családokat, 

akikkel probléma van, és eljárnak az ügyben, mert senki nem kerülheti meg a jogszabályokat. 

A Máltai Szeretetszolgálat kapcsán volt beszámoló, csatolásra került a megfelelő előterjesztésekhez. 

Megjegyzi, hogy nem akkora összeggel támogatták, amekkorát Képviselő úr mondott. 

Felkéri Nyíri urat a MIHŐ Kft. ügyvezetőjét, hogy a faaprítékok kapcsán adjon tájékoztatást. 

 

Nyíri László: Jakab képviselő úr 2014 decemberében intézett a MIHŐ Kft. felé egy adatkérést, 

amit haladéktalanul megválaszoltak. Közölték, hogy a kért adat a cég számára nem áll 

rendelkezésre. A kért adat kezelője a Bioenergy-Miskolc Kft., mely cég nem lát el közfeladatot – a 

hőenergia termelés nem közfeladat –, ráadásul többségi magántulajdonú a cég, így az ő döntésük, 

hogy a kért adatot kiadják-e vagy sem. Mindezek alapján meglátása szerint a Képviselő úr által 

feltett kérdés megválaszolásra került a MIHŐ Kft. által. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. Megjegyzi, hogy számára is érdekes 

információ, hogy milyen összegben vásárolják a faaprítékot, de nem kötelesek kiadni ezt az adatot. 

 

Szilágyi Szabolcs: Információi szerint az Avason kb. 60 fészekrakó család tartózkodik még mindig. 

A kilakoltatási moratórium lejárt, kérdése, hogy mikor lesznek kilakoltatva. 

A Felsőruzsin 4. és a Szilvás u.19. számú társasházak kapcsán elmondja, hogy az jól hangzik, hogy 

a hatóságokat értesíteni kell, de a gyakorlat azt mutatja, hogy a rendőrség, vagy a rendészet részéről 

kiérkeznek, addigra a renitensek elhagyják a területet. Amikor a hatóság részéről megjelentek 

elmennek a területről, azonnal visszatérnek a rendbontók. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felteszi a kérdést, hogy mit tegyen a vezetés azon kívül, hogy a jog 

által engedett úton kilakoltatják őket. Kéri, hogy a Jobbik mondja meg mit kíván és mit tud tenni. 

274 lakásból közel 220-ból már kitették a fészekrakókat és a többiből is kiteszik. 

Felkéri Dr. Schweickhardt Gyula urat, hogy a végrehajtás állásáról tájékoztassa a Közgyűlést. 

 

Dr. Schweickhardt Gyula: Tájékoztatja a Közgyűlést, hogy az önkormányzat a tavalyi évben 

történt törvénymódosítást követően kezdeményezte a végrehajtóknál az eljárások továbbfolytatását. 

Jelzi, hogy a törvénymódosítást az Országgyűlés fogadta el. Az elmúlt időszakban további 10 lakást 

nyert meg az önkormányzat a végrehajtási eljárásban, a többi esetében is folynak az eljárások. Az 

idén körülbelül 40-50 család kilakoltatására kerül sor. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást. 

 

Dr. Tompa Sándor: Egyik kérdése a város közlekedési úthálózati rendszerének átterveztetésére 

vonatkozik. Közel 1 milliárd forintot szerzett a városvezetés a különböző elkerülő utak tervezésére, 

mely annak idején a Közgyűlés elé is került. Nem tudja, hogy hol tart a tervezés, a folyamat. 

A keleti tehermentesítő út kapcsán lakossági egyeztetésekről röppennek fel hírek. A 2014. őszi 

kampányban az akkori Fideszes képviselő többször is elismételte, hogy ott nem épül út. Ehhez 

képest az elmúlt hetekben bemutatták a környezetvizsgálati hatástanulmányt, majd ezt követően 

cáfolták az útépítést. Kérdése, hogy megállja-e helyét az információ, valamint mennyit költöttek a 

keleti tehermentesítő tervezésére, amiről valaki úgy döntött, hogy mégsem épül meg. Az összeget is 

szeretné megismerni, hogy az 1 milliárd forintból mennyit költöttek a keleti tehermentesítő tervére, 

van-e annak felelőse, hogy ez az ügy tavaly ősz óta mégis tovább ment és újabb tervezési 

költségekbe került. 

Másik kérdése az „Otthon melege” programra vonatkozik, közismerten Panelprogram. Pályázat 

utoljára 2009-ben került kiírásra, és mostanában fejeződik be az akkor elnyert pályázatok 

megvalósítása. Hosszú vajúdás után talán 2015. április 30-án folytatódik a Panelprogram, már 

„Otthon melege” néven. Kérdése, hogy a korábbi gyakorlatnak megfelelően fogja-e az 

önkormányzat támogatni a miskolci társasházak felújítási pályázatát tekintettel arra, hogy a jelen 

Kormány olyan szigorú hőtechnikai szabályokat léptetett életbe, amelyekre jelen állás szerint nem 

tudnak a miskolci társasházak pályázni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja Képviselő urat, hogy az a tanulmány, ami Miskolc  

közlekedési jövőképével kapcsolatos, az 2010 májusában indult útjára, mikor Káli Sándor volt a 

polgármester. A Keleti tehermentesítő út már jóval azelőtt a tanulmány része volt. Hangsúlyozza, 

hogy tanulmány készült, nem pedig konkrét terv, döntés. Tehát, az útépítésről nemhogy döntés, terv 

sem született. 

A Panelprogram folytatását – amennyiben az önkormányzathoz kerül a támogatási kérelem – 

támogatni fogja az város. Hangsúlyozza, hogy a normák nem a kormányzat jóvoltából születtek, 

hanem az EU-s irányelvek miatt. 

 

Dr. Simon Gábor: Megerősíti Polgármester úr szavait, 2010 májusában Káli Sándor volt a 

polgármester, 1997-ben pedig Kobold Tamás. Mondja mindezt azért, mert tegnap megtudták, hogy 

a város visszavásárolta az Avas szálló épületét. Ez valódi örömhír akkor lesz, ha lesz koncepció a 

fejlesztésre, forrás a helyreállításra, mely által értéket tudnak előállítani. A Városháza pedig kiadott 

egy közleményt, miszerint a szocialisták örökségét a szálló visszavásárlásával próbálják 

felszámolni, noha tudomása szerint Kobold úr nem szocialista volt. Javaslata, hogy a város, 

valamint a Miskolc Holding honlapjával kellene foglalkozni, mert jelentős elmaradások vannak, 

példaként hozza fel a közbeszerzésről szóló információkat. Kéri és javasolja, hogy Miskolc város 

honlapját folyamatosan tartsák karban, például milyen közbeszerzések történtek 2011 óta is. 

Megjegyzi, hogy a Miskolc Holding honlapján sem találnak bővebb tájékoztatást ez ügyben. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Jogos Képviselő úr honlappal kapcsolatos felvetése, szerinte is 

katasztrofális információhiányban szenvednek. Kéri a Városháza és a Holding munkatársait, hogy 

rendezzék ezeket a kérdéseket. 

Avas szálló épületével kapcsolatban elmondja, hogy 1997-ben Kobold Tamás volt a polgármester, 

de fontos információ, hogy szocialista többségű önkormányzat volt, az Avas szálló eladását pedig a 

szocialisták kezdeményezték akkor. 

 

Pakusza Zoltán: A Bányász dombon a közbiztonság helyzete nagyon rossz, továbbítja az 

aláírásokat, mellyel a lakók kérik a térfigyelőkamerák kihelyezését. 

Tavaly a Pereces patakmeder tisztítása után a Bollóalja utca mögötti szakaszon nem lett rendesen 

elszállítva a kiszedett hordalék, csúszik vissza, az elszállítást sürgősen meg kellene oldani. 
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Elmondja, hogy korábbi ülésen már feltette a kérdést, most megismétli, mert nem kapott arra 

választ, hogy a választókerületében van-e olyan MIK-es lakás, amelyre a számozott utcaiak 

pályázhatnak. 

Lakossági kérést továbbít, miszerint a Taksony utca elejére egy 20 km-es táblának a kihelyezését 

kérik az ott élők. 

Az előző ciklusban is kezdeményezte a villanyvilágítást a Jónáshegy dűlő 4/A-ban. Akkor azt a 

választ kapta, hogy a 2015. évi költségvetési évben beépítésre kerül ez. Kérdése, hogy a lámpatest 

kiépítése megvalósul-e. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felkéri Dr. Schweickhardt Gyula urat, a Városgazda ügyvezetőjét, 

hogy a hordalékkal kapcsolatos, valamint az egyéb Városgazdához kapcsolódó ügyekben 

intézkedjen. 

Tájékoztatja Pakusza képviselő urat, hogy a MIK a múltkor megadta a választ. Elmondták, hogy  

pályázni lehet, a pályázatra kiírt lakások a MIK honlapján szerepelnek 

 

Földesi Norbert: Fél éve, hogy a kampány finisben bejelentette a vezetés, hogy a Patec gyár 

fejleszteni fog, és több mint ezer munkahelyet teremt. Úgy vélte, ez komoly bejelentés, de nem 

hallanak ezzel kapcsolatban ma semmit. Tájékoztatást szeretnének arról, hogyan állnak a 

tárgyalások. 

Másik témája, egyfajta összefogásra felhívás: a Magyar Villamos Művek egy olyan vállalat, amely 

nagyon kiveszi a részét a támogatásokból. A tavalyi és az idei év olyan sportsikerekről szól 

Miskolcon, amikre nem volt példa. Miskolcon van MVM erőmű, ennek ellenére nem látják az 

aktivitást, amely a sportéletben, kultúrában megvalósulhatna. Megfontolásra javasolja, hogy  

induljanak el abba az irányba, hogy a Testület felhatalmazza a polgármestert, hogy kezdjen az 

MVM-mel a tárgyalásokat, szálljanak be a sportéletbe. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy akkor lett volna a Patec kampányfogás, 

ha a vezetés találja ki a fejlesztést, de nem a város tette, hanem a Patec, de azóta sem terjesztette be 

a cég a további elképzeléseit, tanulmányát. 

Az MVM-mel kapcsolatban elmondja, hogy az elmúlt években a geotermiára helyezték a hangsúlyt, 

ezért nem gondolja, az MVM örülne annak, hogy ide támogatást elhelyezzen, ezzel szemben a 

PannErgy igen, mert jelen pillanatban is 50 millió forinttal támogatja Miskolc város sportját. 

 

Fodor Zoltán: A fészekrakók kapcsán mai napig megkeresik, hogy fészekrakó családok laknak 

mellettük. Kéri Polgármester urat, hogy abba a listába had tekinthessen be, egyeztessenek. 

Az Avason is volt MVK-s fórum február 24-én, az ott felvetett 31-es buszra vonatkozó kérdésre 

írásban kér tájékoztatást. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A fészekrakók kapcsán elmondja, van egy listája a városnak, de 

azon csak azok szerepelnek, akiknek a követelését az OTP Faktoringtól átvette a város, de persze 

más bankintézménynél is voltak fészekrakók. Ezért arra kéri a képviselőket, ha renitens lakókkal 

találkoznak, azt jelezzék a város felé. 

 

Deák-Bárdos Mihály: Köszönetét fejezi ki a Városüzemeltetési Osztály dolgozóinak, közösen 

oldottak meg egy régóta húzódó problémát, ami a Görögszőlő utca állapotával kapcsolatos. A 

múlthéten adták át az új aszfaltozású utat a forgalomnak, ami nemcsak az ott élők, hanem a 

kerékpárral közlekedőknek is nagy örömet okoz. 

Meghív mindenkit május 9-én az I. Családi és sport napra, melyet a Miskolci Sportcentrum Kft. 

szervez az Atlétikai Centrum területén. Nyílt nap keretében kívánják bemutatni, hogy milyen 

szakmai munka folyik a sportiskolában. Ki lehet próbálni a szakosztályok sportágait mindenkinek. 
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Molnár Péter: Választókerületét érintően elmondja, a Bihari utcán tavaly az utat és a járdát is 

rendbe tették, a páratlan oldal így rendezett is, azonban a páros oldalon egy ingatlan van, ami 

nagyon rendezetlen, tudomása szerint ez egy magántulajdonú terület. Egyeztetést kér a várossal, 

Városüzemeltetéssel, Régió Parkkal közösen hogy a tulajdonos bevonásával a terület állapotát 

rendezzék. A lakosság részéről több észrevétel érkezett, hogy nagyon elgazosodott, elhanyagolt a 

terület. 

A Bocskai utcában van egy egykori tenisz pálya, mely mára már nagyon leromlott állapotú. 

Fejlesztés is felmerült már ennek kapcsán, de a terület még mindig közútként van nyilvántartva. 

Főépítész úrtól olyan tájékoztatást kapott, hogy egy következő rendezési tervbe beveszik a terület 

jogi helyzetét, erről érdeklődik. Most nem kér választ, csak azt, hogy nézzenek utána, próbálják 

meg a helyzetet rendezni. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri az illetékeseket, hogy adjanak választ a felmerülő kérdésekre. 

 

Bejelenti, hogy a napirendekről történő tételes szavazás következik. 

 

 

 

1. napirend: Javaslat az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztéshez Badány Lajos képviselő úr 5 módosító 

indítványt nyújtott be, először ezekről döntenek. Elfogadásukhoz minősített többség, legalább 15 

igen szavazat szükséges. 

Kéri, szavazzanak az első módosító indítványról. 

 

A Közgyűlés 7 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

nem fogadta el az első módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a második módosító indítványról. 

 

A Közgyűlés 7 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a második módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a harmadik módosító indítványról. 

 

A Közgyűlés 7 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a harmadik módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a negyedik módosító indítványról. 

 

A Közgyűlés 8 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

nem fogadta el a negyedik módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az ötödik módosító indítványról. 

 

A Közgyűlés 8 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

nem fogadta el az ötödik módosító indítványt. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a rendelettervezetről döntenek, figyelemmel a módosító 

indítványok kapcsán hozott döntésre. 
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Felhívja a képviselők figyelmét, hogy a rendeletalkotáshoz minősített többség – legalább 15 igen 

szavazat – szükséges. 

A Közgyűlés 18 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

megalkotta a 10/2015. önkormányzati rendeletét az 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

37/2014. (XII.19.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

 

 

3. napirend: Javaslat a Miskolci Önkormányzati Rendészet Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-50/271.284/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Miskolci Önkormányzati Rendészet Szervezeti és Működési Szabályzatának 

módosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci 

Önkormányzati Rendészet Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítására” című 

előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Miskolci 

Önkormányzati Rendészet Szervezeti és Működési Szabályzatának 2015. április 17. napján 

hatályba lépő módosítását a jelen a határozat 1. mellékletét képező módosító okirat szerinti 

tartalommal. 

 

 Felelős:  Polgármester 

 Végrehajtásért felelős:  Miskolci Önkormányzati Rendészet 

 Végrehajtást felügyelő főosztály: Hatósági Főosztály 

 Határidő: Azonnal 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert a 

jelen határozat 1. számú mellékletét képező módosító okirat aláírására. 

 

 Felelős:  Polgármester 

 Végrehajtásért felelős:  Miskolci Önkormányzati Rendészet 

 Végrehajtást felügyelő főosztály: Hatósági Főosztály 

 Határidő: 2015. április 17. 

 

 

 

4. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén 

működő nemzetiségi önkormányzatok között Együttműködési Megállapodások 

megkötésére 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
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A Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

 

IV-51/271.285/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy:  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Miskolc Megyei Jogú Város területén 

működő nemzetiségi önkormányzatok között Együttműködési Megállapodások 

megkötése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a ,,Javaslat Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata és a város területén működő nemzetiségi önkormányzatok 

között Együttműködési Megállapodások megkötésére” tárgyú előterjesztést, és az alábbi 

határozatot hozza: 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és 

 Miskolc Megyei Jogú Város Lengyel Nemzetiségi Önkormányzata (1. melléklet), 

 Miskolc Megyei Jogú Város Bolgár Nemzetiségi Önkormányzata (2. melléklet), 

 Miskolc Megyei Jogú Város Görög Nemzetiségi Önkormányzata (3. melléklet), 

 Miskolc Megyei Jogú Város Német Nemzetiségi Önkormányzata (4. melléklet), 

 Miskolc Megyei Jogú Város Örmény Nemzetiségi Önkormányzata (5. melléklet), 

 Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata (6. melléklet), 

 Miskolc Megyei Jogú Város Ruszin Nemzetiségi Önkormányzata (7. melléklet), 

 Miskolc Megyei jogú Város Szlovák Nemzetiségi Önkormányzata (8. melléklet), 

 Miskolc Megyei Jogú Város Ukrán Nemzetiségi Önkormányzata (9. melléklet), 

közötti Együttműködési Megállapodásokat a határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Jegyzői Kabinet 

Határidő:  azonnal 

 

 A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert az Együttműködési Megállapodások aláírására. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet 

Határidő:  2015. május 31. 

 

 

 

5. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Egyetem 

között ingatlanhasználati szerződés megkötésére kerékpárút építése kapcsán 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 
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IV-52/271.286/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy:  Ingatlanhasználati szerződés megkötése Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 

és a Miskolci Egyetem között kerékpárút építése kapcsán 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc 

Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Egyetem között ingatlanhasználati 

szerződés megkötésére kerékpárút építése kapcsán” című előterjesztést és a következő 

határozatot hozza: 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a jelen 

határozat mellékletét képező Va: 0721583-2/2015 sz., Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és a Miskolci Egyetem között kötendő - az egyetemi kerékpárút 

elhelyezésére szolgáló, a Miskolc, 40495 hrsz.-ú ingatlant érintő - ingatlanhasználati 

szerződést. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal 

 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul, és egyben 

felhatalmazza a Polgármestert, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata nevében 

a jelen határozat mellékletét képező Va: 0721583-2/2015 sz. ingatlanhasználati szerződést 

a Miskolci Egyetemmel az egyetemi kerékpárút által érintett, önkormányzati tulajdonú 

Miskolc, 40595 hrsz.-ú út tekintetében aláírja. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  2015. május 15. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a sürgősségi napirendekről történő szavazással 

folytatják munkájukat. 

 

 

1. sürgősségi napirend:  Javaslat a települési támogatás és az önkormányzat által nyújtott 

egyéb szociális ellátások helyi szabályairól szóló 2/2015. (II.10.) 

önkormányzati rendelet módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelet megalkotásáról kell dönteniük, 

melyhez minősített többség – legalább 15 igen szavazat – szükséges. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 4 nem szavazattal, 5 tartózkodás mellett 

megalkotta a 11/2015. önkormányzati rendeletét a települési 

támogatás és az önkormányzat által nyújtott egyéb szociális 

ellátások helyi szabályairól szóló 2/2015. (II.10.) önkormányzati 

rendelet módosításáról. 
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2. sürgősségi napirend: Javaslat a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi 

ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 18 igen, 10 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-53/271.304/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi ingatlangazdálkodási tervének 

jóváhagyása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a MIK 

Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi ingatlangazdálkodási tervének jóváhagyására” 
című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 

 

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a MIK Miskolci 

Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi ingatlangazdálkodási tervét az 1. sz. melléklet szerint 

jóváhagyja. 

 

2.  A Közgyűlés a MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 2015. évi Bérleményszolgáltatási 

tevékenységéhez kapcsolódó 

 

 Áfa nélküli nettó bevételi előirányzatát   

 Szociális, költségelvű és piaci lakások, helyiségek 1.763.537  eFt 

 Első u. 39.886  eFt 

 Második u. 30.357  eFt 

 Eperjesi u. Nyugdíjas Ház 8.365  eFt 

 Szondi u. 3.655  eFt 

 Összesen 1.845.800  eFt 

 

 Áfa nélküli nettó kiadási előirányzatát 

 Szociális, költségelvű és piaci lakások, helyiségek 1.681.087  eFt 

 Első u. 37.575  eFt 

 Második u. 30.899  eFt 

 Eperjesi u. Nyugdíjas Ház 9.041  eFt 

 Szondi u. 1.931  eFt 

 Összesen 1.760.533  eFt 

 

 főösszeggel, a tervjavaslat feladatainak megfelelően jóváhagyja. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. vezérigazgatója 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 2015. december 31. 
 

3. A Közgyűlés a bérleményszolgáltatási és ingatlan-vagyon nyilvántartási feladatok ellátásához 

az ingatlangazdálkodási és ingatlanvagyon-nyilvántartási normatívát az alábbi összegben 

állapítja meg: 
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 Szociális, költségelvű és piaci lakások, helyiségek 530.535  eFt 

 Első u.-i, DAM I.      10.290  eFt 

 Második u.-i DAM II. épület 2.450  eFt 

 Eperjes u-i nyugdíjas otthon  1.274  eFt 

 Szondi utcai épület 451  eFt 

 Ingatlangazdálkodási normatíva összesen 545.000  eFt 
 Ingatlanvagyon-nyilvántartási normatíva 93.000  eFt 

 Összesen: 638.000  eFt 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. vezérigazgatója 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 2015. december 31. 
 

4.  A Közgyűlés a lakásalap 2015. tárgyévi kiadási és bevételi előirányzatát azonos összegben, 

30.000 eFt –tal jóváhagyja, a tervjavaslatban szereplő címsorok alapján. 
 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. vezérigazgatója 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 2015. december 31. 
 

5.  A Közgyűlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetére képzett 200.000 eFt kiadási  

előirányzatot jóváhagyja. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 2015. december 31. 
 

6.  A Közgyűlés a MIK Zrt. által kibocsátott kötvények fedezetéül 2015. tárgyévi 

ingatlanértékesítés kiadási és bevételi előirányzatát azonos összegben, 250.000 eFt –tal 

jóváhagyja, amelyhez pénzforgalom nem kapcsolódik. 
 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. vezérigazgatója 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 2015. december 31. 

 

7.  A Közgyűlés a pénzforgalommal érintett 2015. tárgyévi ingatlanértékesítés kiadási és 

bevételi előirányzatát azonos összegben 20.000 eFt –tal, jóváhagyja. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. vezérigazgatója 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 2015. december 31. 
 

8. A Közgyűlés az önkormányzati lakások 2015. évi felhasználásának területeit a 

következők szerint állapítja meg: 

a) Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának a lakások bérletéről szóló 25/2006. 

(VII.12.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Lakásrendelet) 25. § szerinti 

felhatalmazás alapján a megüresedő lakások közül,  a Városgazdálkodási és -üzemel-tetési 

Bizottság, valamint az Egészségügyi és Szociális Bizottság részére különös 
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méltányosságból, illetőleg különös méltánylást érdemlő egyéb okból történő 

bérlőkijelölésre 25 lakást, ebből a közoktatási és művelődési önkormányzati intézmények, 

illetve gazdasági társaságok dolgozóinak elhelyezésére 5 lakást biztosít. Javaslatot a 

Polgármesteri Hivatal Főosztályai, az önkormányzati intézmények vagy gazdasági 

társaságok vezetői és a MIK Zrt. tehet a bizottságok felé. 
b) A Lakásrendelet 25/A. § szerinti felhatalmazás alapján a polgármesteri lakáskeretre 5 

lakást, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Miskolc vállalkozásfejlesztési és 

befektetés-ösztönzési programjáról szóló 32/2008. (XI.26.) számú rendeletének 19. § 

szerinti lakáshoz juttatásra 5 lakást biztosít. 
c) A MIK Zrt. a rendelkezésére álló további üres bérlakásokat a felmerülő feladatokhoz 

igazodva, a Közgyűlés által egyedileg meghatározott egyéb bérbeadási igények 

teljesítésére, ingatlanfejlesztés vagy bontási kötelezettség miatti kiürítésekhez kapcsolódó 

elhelyezés céljára köteles felhasználni. 

d) Az előzőeket meghaladóan rendelkezésre álló üres lakásokat a Miskolc Megyei Jogú 

Város Önkormányzatának a lakások bérletéről szóló 25/2006. (VII.12.) önkormányzati 

rendelete szerint köteles hasznosítani. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. vezérigazgatója 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: azonnal, illetve 2015. december 31. 

 

 

3. sürgősségi napirend: Javaslat a mezőgazdasági művelésre alkalmas földterületek 

használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó új önkormányzati 

rendelet megalkotására és kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati 

javaslatról kell dönteniük. 

Kéri, hogy először a rendelettervezetről döntsenek, melyhez minősített többség, legalább 15 igen 

szavazat szükséges. 

A Közgyűlés 25 igen, 0 nem szavazattal, 3 tartózkodás mellett 

megalkotta a 12/2015. önkormányzati rendeletét a 

mezőgazdasági művelésre alkalmas földterületek bérbe-, 

használatba- és haszonbérbe adására vonatkozó eljárási rendről. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy most a határozati javaslatról szavazzanak. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 2 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 
IV-54/271.305/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Rekreációs célú földhasználati területek kijelölése 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

mezőgazdasági művelésre alkalmas földterületek használatba- és haszonbérbe adására 

vonatkozó új önkormányzati rendelet megalkotására és a kapcsolódó döntések 

meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a mező-és erdőgazdasági földek 
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forgalmáról szóló 2013. évi CXXII. törvényben (a továbbiakban: Földforgalmi törvény) foglal-

tak alapján rekreációs célra kijelöli az Önkormányzat tulajdonában álló, illetve az Önkormány-

zat tulajdonába kerülő üzleti vagyon körébe tartozó ingatlanok közül a Földforgalmi törvény-

ben mezőgazdasági hasznosítású földként besorolt összes ingatlant. 
 

2. Jelen határozat elfogadásával a VIII-113/4781/1995. sz. közgyűlési határozat hatályát veszti. 
 

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős:  MIK Zrt. 
Végrehajtást felügyelő főosztály: Gazdálkodási Főosztály 
Határidő: azonnal 

 

 

 

4. sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat és a MIK Zrt. között fennálló 

követelések-kötelezettségek rendezéséről szóló tájékoztató 

elfogadására, a szükséges döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és egy határozati 

javaslatról kell dönteniük. 

Először a rendelettervezetről döntsenek, melyhez minősített többség, legalább 15 igen szavazat 

szükséges. 

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal, 8 tartózkodás mellett 

megalkotta a 13/2015. önkormányzati rendeletét a lakásalap 

felhasználásáról szóló 9/2000. (III.06.) önkormányzati rendelet 

módosításáról. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak a határozati javaslatról. 

 
A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal, 8 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-55/271.306/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: Az Önkormányzat és a MIK Zrt. között fennálló követelések-kötelezettségek 

rendezéséről szóló tájékoztató elfogadása, a szükséges döntések meghozatala 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az 

Önkormányzat és a MIK Zrt. között fennálló követelések-kötelezettségek rendezéséről szóló 

tájékoztató elfogadására, a szükséges döntések meghozatalára” című előterjesztést és a 

következő határozatot hozza: 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a MIK Zrt. Bérlemény 

üzemeltetési és Lakásalap kezelési feladataival összefüggésben keletkezett előfinanszírozási 

kamatköltségének, valamint a Bérleményszolgáltatás előző évek meg nem bontott egyenlegének 

számviteli rendezéséről szóló tájékoztatást tudomásul veszi és az önkormányzati nyilvántartásokba 

történő számbavételét jóváhagyja. Azok elismerése érdekében a Lakásalap felhasználásáról szóló 

9/2000. (III. 06.) önkormányzati rendelet módosítása mellett hozzájárul a rendeletmódosítást 

megelőző időszakban keletkezett Lakásalap előfinanszírozási kamatköltségek elismerésére 

vonatkozó Megállapodás megkötéséhez, valamint a MIK Zrt. Megbízási szerződésének – 

bérleményüzemeltetési költségek elszámolására vonatkozó – módosításához. Felhatalmazza a 
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Polgármestert a Megállapodás és a Megbízási szerződés módosítás aláírására. 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a MIK Zrt. Diósgyőri Sportliget 

fejlesztésével összefüggő feladatainak, valamint finanszírozási költségeinek rendezéséről szóló 

tájékoztatást tudomásul veszi és az önkormányzati nyilvántartásokba történő számbavételét 

jóváhagyja, egyben felhatalmazza a Polgármestert, hogy a MIK Zrt. önkormányzati 

feladatellátásával összefüggésben 2014. december 31-ig keletkezett, Önkormányzattal szembeni 

követelésként kimutatott, önkormányzati kötelezettségek számviteli nyilvántartásokban történő 

rögzítésére vonatkozó megállapodást írja alá. 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az Önkormányzat és a MIK Zrt. 

között fennálló (2005-2014. éveket érintően keletkezett), Várost Építünk I. és II. kötvény 

forrásainak önkormányzati célú felhasználásából eredően keletkezett követelések-kötelezettségek 

rendezéséről szóló tájékoztatást tudomásul veszi és az önkormányzati nyilvántartásokba történő 

számbavételét jóváhagyja. 

A követelések és kötelezettségek számbavétele és a nyilvántartásokban történő 

szerepeltetésére a 4/2013. (I. 11.) Korm. rendelet az államháztartás számviteléről 54/B. § (3) 

bekezdésben leírtak alapján kerül sor, figyelemmel a könyvszakértői véleményben leírtakra, 

továbbá a Nemzetgazdasági Minisztérium által kialakításra kerülő állásfoglalásban 

foglaltakra is. 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a MIK Zrt. által bérbeadott  PPP-s 

lakások bérleti díjának Áfa-tartalmára vonatkozó önkormányzati kötelezettségek rendezéséről szóló 

tájékoztatást tudomásul veszi és az önkormányzati nyilvántartásokba történő számbavételét 

jóváhagyja, felhatalmazza a Polgármestert, hogy az önkormányzati kötelezettségek számviteli 

nyilvántartásokban történő rögzítésére vonatkozó megállapodást írja alá. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 

 MIK Miskolci Ingatlangazdálkodó Zrt. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik:  Városfejlesztési és Üzemeltetési Főosztály 

Határidő: azonnal 

 

 

5. sürgősségi napirend: Javaslat a Salkaházi Sára Miskolc Program folytatásának 

támogatása érdekében használati szerződések módosítására 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-56/271.307/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy:  a Salkaházi Sára Miskolc Program folytatásának támogatása érdekében használati 

szerződések módosítása 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Salkaházi Sára Miskolc 

Program folytatásának támogatása érdekében használati szerződések módosítására” című 

előterjesztést és a következő határozatot hozza: 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul, hogy 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Nemzeti Színház 

Nonprofit Kft. között a Miskolc, 2510 hrsz.-ú, Déryné u. 1. szám alatti ingatlan, 
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 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Miskolci Csodamalom Bábszínház 

Nonprofit Kft. között a Miskolc 2564/1 hrsz.-ú Kossuth u. 11. szám alatti 1.732 m2 

nagyságú helyiségcsoport, 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Szimfonikus Nonprofit 

Kft. között a Miskolc 2677/36 hrsz.-ú, Fábián u. 6/A. szám alatti ingatlan, 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolci Kulturális Központ 

Nonprofit Kft. között a Miskolc 22338 hrsz.-ú, 3531 Miskolc, Győri kapu 27/A (Ifjúsági 

Ház), a Miskolc 30529 hrsz.-ú, 3534 Miskolc, Árpád u. 4. (Ady Endre Művelődési 

Ház), a Miskolc 23379/4 hrsz.-ú, 3533 Miskolc, Vasgyári u. 24. (Vasgyári Közösségi 

Ház) a Miskolc 32532/3 hrsz.-ú, 3534 Miskolc, Vár u. 20. (Diósgyőri Vár Jegypénztár 

és Információs Iroda), a Miskolc 32818/1 hrsz.-ú, 3534 Miskolc, Vár u. 22. (Déryné 

Ház), a Miskolc 42614 hrsz.-ú, Miskolc, Szolártsik tér 4. szám alatti (Görömbölyi 

Művelődési Ház), a Miskolc 41008 hrsz.-ú, Miskolc, Sütő János u. 42. szám alatti 

(Gárdonyi Géza Művelődési Ház), a Miskolc 30122/25/A/67 hrsz.-ú, Miskolc, Dorottya 

u. 1. szám alatti (Dr. Szabó Gyula Bemutató Csillagvizsgáló), a Miskolc 2453 hrsz.-ú, 

3525 Miskolc, Rákóczi u. 5. szám (Művészetek Háza) ingatlanok, 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és a Miskolc Városi 

Szabadidőközpont Nonprofit Kft. között, a Miskolc, 7633/15 hrsz.-ú, Görgey A. u. 19. 

szám alatti ingatlan (Generáli Aréna és Jégcsarnok) használatára vonatkozó használati 

szerződések az alábbi szerződési feltétellel kerüljenek módosításra: 
 

„Használó köteles az önkormányzati rendezvények számára – teljes üzemeltetés 

mellett – a használatában álló ingatlanokat, ill. annak létesítményeit ingyenesen 

biztosítani. Az önkormányzati rendezvények számát, megrendezésük formáját és 

keretét, a felek minden év április 30. napjáig közösen, külön megállapodásban 

határozzák meg.” 
 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik: Humán Főosztály 

Határidő:  azonnal 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert, hogy az 1. pontban rögzített használati 

megállapodások szövegszerűen rögzített tartalommal elfogadott módosításait aláírja, valamint arra, 

hogy az 1. pontban rögzített Nonprofit Kft.-kel a kulturális és szabadidős rendezvényekre 

vonatkozó szerződéseket megkösse. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik: Humán Főosztály 

Határidő: 2015. április 30. 
 

3. A Közgyűlés felkéri az 1. pontban rögzített Nonprofit Kft.-k vezetőit, hogy a 

szerződésmódosításokat írják alá. 
 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály 

Közreműködik: Humán Főosztály 

Határidő: 2015. április 30. 

6. sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolc Pass turisztikai kártya beindítására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 
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A Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-57/271.308/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy:  A Miskolc Pass turisztikai kártya elindítása 2015. május 1-jével 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolc 

Pass turisztikai kártya beindítására” című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Miskolc Pass 

turisztikai kártya bevezetését 2015. május 1-jei indulással. 

 

Felelős:     Polgármester 

Végrehajtásért felelős:   MIDMAR Kft. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Humán Főosztály 

Határidő:    2015. május 1. 

 

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja, hogy 2015. május 1-

jétől 2016. április 30-ig az alábbi áron kerüljenek forgalomba a Miskolc Pass turisztikai kártyák: 

 

24 órás 6.500 Ft 

48 órás 10.500 Ft 

72 órás 14.300 Ft 

120 órás 16.000 Ft 

365 napos, ingyenes szolgáltatásokkal, kizá-

rólag miskolci lakcímkártyával rendelkezők 

számára 

6.500 Ft 

365 napos, csak %-os szolgáltatásokkal, 

kizárólag miskolci lakcímkártyával rendel-

kezők számára 

2.700 Ft 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: MIDMAR Kft. 

Végrehajtást felügyelő főosztály: Humán Főosztály 

Határidő: 2015. május 1. 

 

 

7. sürgősségi napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Kassa 

Város Önkormányzata közötti együttműködési keretmegállapodás 

jóváhagyására és a kapcsolódó döntések meghozatalára 
 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-58/271.309/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy:  Együttműködési keretmegállapodás jóváhagyása 
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Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város 

Önkormányzata és Kassa Város Önkormányzata közötti együttműködési keretmegállapodás 

jóváhagyására és a kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést, és a következő 

határozatot hozza. 

 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése a jelen határozat 1. melléklete 

szerinti tartalommal jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata és Kassa Város 

Önkormányzata közötti, az Európai Unió 2014-2020 közötti tervezési ciklusára vonatkozó 

együttműködési keretmegállapodást. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

2.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert az 

együttműködési keretmegállapodás aláírására. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: 2015. május 18. 

 

 

 

8. sürgősségi napirend: Javaslat a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci 

Tankerületéhez tartozó intézmények átszervezésével kapcsolatos 

véleményezési és egyetértési jog gyakorlására 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint 12 határozati javaslatról kell dönteniük. 

Kéri, szavazzanak az első határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti első határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-59/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Földes Ferenc 

Gimnázium tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Földes Ferenc 

Gimnáziumban (3525 Miskolc, Hősök tere 7.) működő Digitális Középiskola eddig működő hat 

telephelye mellé további egy, a területi igény kielégítését szolgáló új telephely létesítését. Új 

telephely: Tiszalúci Arany János Általános Iskola (3656 Tiszalúc, Hársfa u. 13.). 

 

Felelős:  Polgármester 
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Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a második határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti második határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 
IV-60/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Bartók Béla 

Zeneművészeti Szakközépiskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Bartók Béla 

Zeneművészeti Szakközépiskola (3526 Miskolc, Bartók Béla u. 1.) alapfeladatának bővítését 

felnőttoktatás esti tagozaton, mely a szakmai alapdokumentumba bekerül. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A harmadik határozati javaslatról történő szavazás következik. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti harmadik határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 
IV-61/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Diósgyőri Gimnázium 

tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Diósgyőri Gimnázium 

(3534 Miskolc, Kiss tábornok u. 42.) szakmai alapdokumentumában az intézmény által ellátott 

feladatok közé bekerüljön a sportiskolai feladatellátás. 
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Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az negyedik határozati javaslatról 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti negyedik határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 
IV-62/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Karacs Teréz 

Középiskolai Leánykollégium tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Karacs Teréz 

Középiskolai Leánykollégium (3533 Miskolc, Győri kapu 156.) koedukálttá tételét. A kollégium 

neve: Karacs Teréz Középiskolai Kollégium lesz. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az ötödik határozati javaslatról történő szavazás következik. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti ötödik határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 

IV-63/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Herman 

Ottó Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola Munkácsy Mihály Tagiskolája 

tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Miskolci Herman Ottó 

Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (3529 Miskolc, Gesztenyés u. 25.) szakmai 

alapdokumentumában a Munkácsy Mihály Tagiskolájára (3529 Miskolc, Szilvás u. 38.) 

vonatkozóan az alapfokú művészetoktatás tekintetében a felvehető maximális tanulólétszám 

adatainak pótlását a következők szerint: zeneművészeti ág: 60 fő, táncművészeti ág: 180 fő, képző-

és iparművészeti ág: 100 fő, szín-és bábművészet: 40 fő. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A hatodik határozati javaslatról szavaznak. 

 

A Közgyűlés 27 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti hatodik határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 
IV-64/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Diósgyőri Nagy Lajos 

Király Általános Iskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Diósgyőri Nagy Lajos 

Király Általános Iskola (3535 Miskolc, Tóth Árpád u. 12.) tekintetében köznevelési típusú 

sportiskolai osztály indítását a 2015/2016-os tanévtől és ezért az alapfeladaton belül a feladatellátás 

kiegészülését a sportiskolai feladat ellátásával. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A hetedik határozati javaslatról kell döntenek. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti hetedik határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 

 
IV-65/271.310/2015. sz. határozatot 
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Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos egyetértési jog gyakorlása a Fazekas Utcai Általános 

Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése nem ért egyet a Fazekas Utcai 

Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (3525 Miskolc, Fazekas u. 6.) fenntartói jogának 

átadásával a Miskolc-Belvárosi Református Egyházközség részére. 

 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A nyolcadik határozati javaslatról történő szavazás következik. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti nyolcadik határozati javaslatot, 

és meghozta a 

 
IV-66/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Miskolci Könyves 

Kálmán Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola Kaffka Margit Tagiskolája 

tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Miskolci Könyves 

Kálmán Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (3534 Miskolc, Könyves Kálmán u. 2.) 

szakmai alapdokumentumában a Kaffka Margit Tagiskolájára (3534 Miskolc, Hunfalvy Pál u.1.) 

vonatkozóan az alapfokú művészetoktatás tekintetében a képző-és iparművészeti ágban a felvehető 

maximális tanulólétszám módosítását 182-ről 240 főre. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A kilencedik határozati javaslatról döntenek. 
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A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti kilencedik határozati 

javaslatot, és meghozta a 

 

IV-67/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása az Avastetői Általános 

Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja az Avastetői Általános 

Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola (3524 Miskolc, Pattantyús Á. G. u. 2.) telephelyének (3524 

Miskolc, Kovács u. 1.) törlését a szakmai alapdokumentumból, mivel az érintett telephelyen évek 

óta nem folyik alapfokú művészetoktatás. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tizedik határozati javaslatról szavaznak. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti tizedik határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 
IV-68/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Bársony-Hunyadi 

Általános Iskola Hunyadi Mátyás Tagiskolájának tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Bársony-Hunyadi 

Általános Iskola (3531 Miskolc, Bársony János utca 27/a.) Hunyadi Mátyás Tagiskolájának (3525 

Miskolc, Mátyás király u. 21.) önálló intézménnyé válását. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a tizenegyedik határozati javaslatról. 
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A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti tizenegyedik határozati 

javaslatot, és meghozta a 

 

IV-69/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Bársony-Hunyadi 

Általános Iskola nevének változása tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Bársony-Hunyadi 

Általános Iskola (3531 Miskolc, Bársony János utca 27/a.) nevének változását 2015. szeptember 1-

jétől Bársony János Általános Iskolára. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek a tizenkettedik határozati javaslatról. 

 

A Közgyűlés 26 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti tizenkettedik határozati 

javaslatot, és meghozta a 

 

IV-70/271.310/2015. sz. határozatot 
 

Tárgy: a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó 

intézmények átszervezéssel kapcsolatos véleményezési jog gyakorlása a Hunyadi Mátyás 

Tagiskola nevének változása tekintetében 
 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a "Javaslat a 

Klebelsberg Intézményfenntartó Központ Miskolci Tankerületéhez tartozó intézmények 

átszervezésével kapcsolatos véleményezési és egyetértési jog gyakorlására" című előterjesztést 

és a következő határozatot hozza: 

 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja a Hunyadi Mátyás 

Tagiskola (3525 Miskolc, Mátyás király u. 21.) nevének változását 2015. szeptember 1-jétől 

Gyarmati Dezső Sport Általános Iskolára. 

 

Felelős:  Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Humán Főosztály 

Közreműködik:  Gazdálkodási Főosztály 

Határidő:  azonnal, végrehajtás 2015. április 20. 

 

9. sürgősségi napirend: Javaslat a kárpátaljai magyar lakosság támogatására 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell dönteniük. 

 

A Közgyűlés 28 igen, 0 nem szavazattal, 0 tartózkodás mellett 

elfogadta az előterjesztés szerinti határozati javaslatot, és 

meghozta a 

 
IV-71/271.311/2015. sz. határozatot 
 

 

Tárgy: Kárpátaljai magyar lakosság támogatásának jóváhagyása 
 
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 

kárpátaljai magyar lakosság támogatására" című előterjesztést és a következő határozatot 

hozza: 

 

 Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja összesen 20 millió 

forint humanitárius támogatás biztosítását a Kárpátalján található következő települések 

részére, az alábbiak szerinti bontásban: 

 

 

Település Támogatás összege (Ft) 

Dercen 5 millió 

Salánk 5 millió 

Nagybégány 5 millió 

Palágykomoróc és Kisszelmenc 5 millió 

Összesen: 20 millió 

 

 A támogatás Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata 2015. évi költségvetésének 

általános tartaléka terhére kerül kifizetésre. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Határidő: azonnal 

 

 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a pénzadomány eljuttatásához szükséges 

valamennyi intézkedés megtételére és a kapcsolódó dokumentumok összeállítására, aláírására. 

 

Felelős: Polgármester 

Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet 

Közreműködik: Gazdálkodási Főosztály 

Határidő: 2015. június 1. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a szavazást és a mai munkájukat befejezték. 

 

Emlékezteti Képviselőtársait, hogy a Közgyűlés 2015. május 11. napján ünnepi ülést tart, és a 

következő rendes ülésre 2015. május 21. napján kerül sor. 

 

Megköszöni a jelenlévők munkáját, az ülést 11:05 órakor bezárja. 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos 

 jegyző polgármester 


